
ůně vanilky a povidel. Boží mi- 
losti, koblihy i jitrnice. Kafe  
v kufru na dvojkoláku, medovina  
i ořechovice. Lidové písničky  

i moderní rap. Masopustní veselí  
i prezidentské volby!

I letos Suchdol ožil tradičním ma-
sopustem, který v podobě maškar-
ního reje, průvodu a hudby rozsvítil 
oči mnohých letošních účastníků. 
Masopust koncem ledna bývá každo-

ročně zábavou, která svou barevností, 
hudbou a veselím oživí jinak studenou 
a fádní zimu. Letos k masopustnímu 
koření přibyla i volba českého prezi-
denta. 

Každý rok se setkáváme v maskách 
i bez, oslavujeme radost a veselí, 
oslavujeme život. V Rio de Janeiru 
mají alegorické vozy, my máme šašky 
na chůdách, velké draky, obřího slona 
a všemožná zvířata z kurníků, chlívků 

a stodol. Nejlepším okamžikem se 
tradičně stává potkání tří velkých prů-
vodů ze Suchdola, Roztok a Únětic na 
Holém vrchu. Masopust na Suchdole 
pro nás znamená jediné. Být společně 
šťastní tam, kde žijeme.

A hlavně masky: šašek, klibna, velcí 
draci, koně, prase i obří S.L.O.N. Sle-
pičky, veselí chůdaři a zvučná kapela. 
Průvod rostoucí každým rokem. ~

[red]

www.praha-suchdol.cz
praha-suchdol

občasník městské části Praha–Suchdol
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Zkuste si představit takový den. 
Den, kdy se nedotknete ani  
jediné plastové věci

Je středa, 5:59 a zvoní mi budík. A zvoní a zvoní, čím 
dál hlasitěji, protože ho nemůžu vypnout. Nemůžu 
se dotknout toho mizerného malinkatého plasto-
vého čudlíku. Vyšlu k budíku jednu přesně mířenou 
polštářovou smeč. „Co blbneš?” ozve se hlas z druhé 
strany postele. „Buď rád, že taky nejsi z plastu, sme-
čovat můžu po ránu i několikrát za sebou,” opáčím 
naštvaně a vrážím do dveřních futer, protože jak si 
asi mám rozsvítit. Aspoň budu mít bojovnou náladu 
do zbytku dne, říkám si a odhodlaně pokračuji do 
koupelny. Nejenže si nevyčistím zuby plastovým 
kartáčkem a ani si neumyji vlasy šamponem, já si 
k tomu dokonce ani nerozsvítím. Vzdávám ranní 
hygienu, ignoruji ledovou podlahu pod bosými cho-
didly (ano, mé bezvadné pantofle si s budíkem pod 
polštářem povídají o společném původu) a jdu do ku-
chyně. Jak si asi tak uvařím čaj, udělám snídani, jak 
vůbec udělám proboha svačinu dětem, co si vlastně 
obléknu a jak se na to všechno už nemůžu koukat, 
protože moje brýle mají plastové obroučky? Chachá, 
prý celý den bez plastu. Zatím jsem nedala ani minu-
tu. Do práce jdu šest kilometrů pěšky, protože MHD 
je plné TAMTĚCH věcí. Přicházím do práce hladová, 
napůl oblečená a pozdě, načež nemůžu otevřít ani 
dveře do kanceláře ani notebook.

Na vlastní kůži jsem si vyzkoušela to, co jsem už 
dávno věděla. Totiž že plast je všudypřítomný a je 
stavebním kamenem moderního života, aniž by s tím 
většina z nás souhlasila, uznala to nebo zpochybnila. 
Den bez plastů je účinným způsobem, jak udělat ze 
zdánlivě zdrcujícího problému tak nějak osobnější 
záležitost. Celý způsob, jakým žijeme své životy, by 
byl možná o malinko ušlechtilejší, kdyby si každý 
zkusil tuto jednodenní výzvu. Proč? Protože lidé  
mají daleko větší sklon k tomu chovat se udržitelně  
a šetrně k přírodě, když přijdou do práce napůl  
umytí, napůl oblečení a nemohou si sednout. 

PS: Věděli jste, že záchodové prkénko je taky  
z plastu?  ~

[Pavla Bradáčová]
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Masopustní tradice -  
radost, tanec, veselice…
Masopust je třídenní svátek, jakož i slavnostní období mezi Vánocemi a postní  
dobou, která  je závislá na datu Velikonoc a končí tak v rozmezí od poloviny února  
do počátku března. Masopustní zvyky mají zřejmě původ v předkřesťanských  
slovanských oslavách konce zimy. 

původním smyslu jde o „opuštění masa“. Masopust 
pak představoval období hodování a veselí mezi dvě-
ma postními dobami. Během něj probíhaly taneční zá-
bavy, zabijačky a také svatby. Vrcholí posledním čtvrt-
kem tohoto období, zvaným Tučný čtvrtek, spojeným 

se zabijačkou a hostinou. Poslední tři dny, tedy o masopustní 
neděli, v pondělí a úterý se konají různé rituální úkony, průvod 
masek, scénické výstupy a končí taneční zábavou.

V současném slova smyslu je však význam masopustu, čili 
karnevalu, obecný a nevázaný na určité období. Jde o taneční 
zábavy, hýření, lidové zábavy v maskách, maškarní bály. Nej-
známějším tanečním karnevalem ve světě je karneval v Rio 
de Janeiru, dalším známým je v Santa Cruz de Tenerife.

A NA SUCHDOLE?
Radostné veselí představují hlavně masky: šašek, klibna, 
velcí draci, koně, prase i obří S.L.O.N. Slepičky, veselí chůdaři 
a zvučná kapela. Průvod roste každým rokem. Nové nápa-
dy přibývají, staré tradice se oprašují. Před radnicí se koná 
tradiční veršované masopustní divadlo. Ze včelínu KC Půda 
vylétají pilné včelky a bzučí: „My jsme včelky medonosné, 
ale hlavně obecní! Staráme se, pečujeme o kulturu všedních 

dní!“ Koníci jdou na další štaci v Brandejsově dvoře a vozí 
malé i velké návštěvníky. Suchdolské selky s chasníky i dro-
botinou v radostném spojení s ukrajinskými ženami zpívají 
a tančí. Je krásné, že v jednom kruhu spolu tančí ženy dvou 
národností. Obdivujeme kroje, ve kterých se snoubí tradiční 
zástěra s vlastnoruční divokou výšivkou, kvalitní plátno  
s džínovou jupkou, knoflíky z šitíčka po babičce s krajkou za-
chráněnou z popelnice. Místostarostka Věra si z masopustu 
odskočí a veze předsedy volebních komisí s výsledky prezi-
dentských voleb do centra. Není čas se převlékat z masek,  
a tak přinášíme kus masopustního veselí i na magistrát.

Masopustní průvod prošel Suchdolem v sobotu 28. ledna. 
Zpíval, tančil, užíval si společného veselí a posilnil se ve Sta-
rosuchdolské restauraci. K večeru se na Holém vrchu sešel 
s průvody z Roztok a Únětic. Tóny lidových písní i národní 
hymny zazněly při západu Slunce. Masopust končí.

To vše se dá u nás na Suchdole za jeden den zažít. Díky 
všem, kteří přišli a vytvářejí s námi kulturu všedních dní!  
Bylo nám všem spolu dobře, bylo nám tu hej, na Suchdole 
zažili jsme masopustní rej. ~

                                        [red]
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aneb Rozhovor s Petrou Frantinovou, která všechny překvapila

Ema Destinnová  
ze zverimexu

ětšina Suchdoláků včetně mě 
ji až donedávna znala hlavně 
jako usměvavou odbornici na 
domácí mazlíčky v místním 
zverimexu Jofikrmiva. Pak 

jsme měli možnost spatřit Petru, 
která jako by se narodila pro divadelní 
prkna. V sále Komunitního centra 
Půda na Suchdole jsme jí tleskali za 
čtyřroli v divadelní hře Commedia 
finita. Nesmírně vtipná hra o naší 
nejslavnější operní pěvkyni Emě 
Destinnové přináší výpovědi její 
pedagogické konkurentky, uklízečky, 
společnice a komorné. 

Váš neuvěřitelný výkon v představení 
Commedia finita o životě Emy Des-
tinnové ukázal váš talent. Jak jste se 
k tomu dostala?
Jako dítě jsem navštěvovala různé 
dramatické kroužky a zkoušela se 
dvakrát dostat na konzervatoř. Na 
druhý pokus jsem úspěšně složila 
talentové zkoušky, ale pro velký počet 
uchazečů nebyla přijata. Hru Comme-
dia finita jsem poprvé viděla, když mi 
bylo 14 let. Hrály ji starší holky, co se 
chystaly na DAMU, a já jim to strašně 
záviděla. Slíbila jsem si, že se to taky 
jednou naučím. 

V představení hrajete jen vy, je to  
tzv. ONE WOMAN SHOW, kde hrajete 
rovnou čtyřroli, a to po celých 90 
minut. Jaké to je učit se tolik textu  
a tolik odlišných charakterů?
Ty postavy mě strašně baví, takže se 
mi učily docela snadno. V průběhu 
dvou měsíců jsem se každý den nau-
čila jeden odstavec a pak k němu při-
dávala další a další a nakonec z toho 
bylo 40 stran A4. Poté jsem si asi 
půl roku opakovala každý den jednu 
postavu, na kterou jsem měla zrovna 
náladu. Nikdo mě nerežíroval, projev 
každé figury je mým pocitem a po-
hledem na každou z nich. Pohledem 
na čtyři vlastnosti, které představují, 
a to je závist, hloupost, chamtivost 
a sobectví. Mezitím jsem si sháněla 

kostýmy a rekvizity. A najednou to 
bylo kompletní. Nevidím na tom nic 
světoborného, prostě jsem si splnila 
takový sen z mládí. Jediný můj strach 
byl, abych ten text nezapomněla.

Proč jste si to představení vybrala? 
Jsou v tom nějaké osobní sympatie  
k Emě Destinnové, nebo vás lákala  
ta výzva v podobě čtyř charakterů?
To, jak je hra skvěle napsaná, a to, 
jak je mi Ema Destinnová blízká, jsem 
zjistila, až když jsem si sehnala text  
a začala se jej těsně před padesátkou 
učit. Ona byla také už v roce 1910 teto-

vaná, zajímala se o tajemno a okultní 
vědy, měla několik mužů a hlavně 
milovala zvířata, měla jich plný dům. 
Prostě celá já. Doufám, že neumřu tak 
strašně opuštěná jako ona.

Můžeme se na Suchdole těšit  
opět na nějaké vaše účinkování?
Teď přemýšlím o něčem dalším, co 
bych chtěla zkusit ve dvou s jinou 
amatérskou herečkou, což už bude  
z mého úhlu pohledu náročnější.  
Dejte mi čas. ~

[Pavla Bradáčová]

V

ROZHOVOR



SU
C

H
D

O
LS

K
É

 L
IS

TY
1/2023

6

Nová pravidla pro reklamace
ovelou Občanského zákoníku dnem 6. ledna 2023 
končí zákonná záruka za jakost. Prodejce však i 
nadále odpovídá za vady zboží, jež jste u něho kou-
pili. Podstatná změna spočívá v tom, že prodejce 

odpovídá pouze za vady, které zboží mělo již v okamžiku, 
kdy jste si zboží u prodejce převzali. Tyto vady se mohou 
projevit i později (nejdéle do 2 let od převzetí).

Spotřebitel je novou právní úpravou zvýhodněn,  
neboť se má za to, že vada, která se projeví v prvním roce 
od převzetí – nákupu zboží, existovala již při převzetí. 
Spotřebitel nemusí nic dokazovat, platí tu tato právní 
domněnka a naopak prodejce, pokud se chce zprostit své 
odpovědnosti, musí velmi kvalifikovaně prokázat, že vada 
vznikla až později. Lze konstatovat, že během prvního 
roku působí vše tak jako dosud při zákonné záruce. 

Ve druhém roce od převzetí je tomu již jinak a důkazní 
břemeno se obrátí. Ve druhém roce musí naopak spo-
třebitel prokázat, že vada existovala už v okamžiku jeho 
převzetí (nevhodný materiál, výrobní postup). Lze před-
pokládat potřebu zadání znaleckého posudku spotřebi-
telem; spotřebitel pak může náklady za jeho zpracování 
uplatnit do nákladů své reklamace vůči prodejci. Za této 
situace bude v praxi velmi záležet na vstřícnosti prodejce, 
jak k vyřízení, nebo nevyřízení reklamace přistoupí. 
Prodejce může samozřejmě svou odpovědnost 
nad rámec právní úpravy upravit i jinak, tedy 
měkčími pravidly pro její uplatnění nebo delší 
lhůtou pro svou odpovědnost, než upravuje 
zákon; půjde o tzv. smluvní záruku. V takovém 
případě musí prodejce vystavit záruční list,  

a to v textové podobě vytištěný nebo jej zaslat do e-mailu 
spotřebitele.

Stejné jako dosud zůstávají možnosti, které lze poža-
dovat u vadného zboží: odstranění jeho vady, dodání nové 
věci, oprava vady, sleva z ceny a případně i odstoupení  
od smlouvy. Primárně je možné požadovat opravu zboží 
nebo dodání nové věci. Slevu z ceny můžete požadovat 
nebo od smlouvy odstoupit jen v přesně stanovených 
případech, např. když prodejce vadu neodstraní nebo 
odmítne odstranit, vada se projeví opakovaně (alespoň 
3x) atd. Pokud dojde k poškození zboží při přepravě, může 
spotřebitel uplatnit reklamaci u dopravce, nebo i přímo  
u prodejce.

Novela dále zpřísnila pravidlo pro prodejce, a to pevně 
stanovenou lhůtou 30 dní, v níž musí stihnout rozhodnout 
o uznání vady, odstranit vadu a informovat spotřebitele, 
že reklamaci vyřídil. Jestliže tuto lhůtu nebude prodej-
ce stíhat, musí se se spotřebitelem domluvit na jejím 
prodloužení. Nebude-li dohodou lhůta prodloužena, může 
spotřebitel od smlouvy odstoupit a požadovat vrácení 
peněz nebo slevu.

Pokud nebude spotřebitel spokojen s vyřízením rekla-
mace, může se obrátit na Českou obchodní inspekci, ale 

její stanovisko ke sporu bude jen doporučující a svého 
práva se spotřebitel musí domoci jen prostřednic-

tvím soudu.
Vše, co je uvedeno v tomto článku, platí pro 

zboží zakoupené po 6. lednu 2023. ~ 

[JUDr. Zlata Kohoutová]

N
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Řešení úloh z minulého čísla
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Jaký bude suchdolský rozpočet na rok 2023?
– zeptali jsme se starosty Ing. Petra Hejla
Zastupitelstvo schválilo na lednovém jednání rozpočet městské části na rok 
2023. Jaké jsou základní parametry rozpočtu, s čím můžeme počítat a jak  
využijeme finance? 

Jaké příjmy má městská část?
V letošním rozpočtu bude městská 
část hospodařit s příjmy ve výši  
92 mil. Kč. Základním příjmem je 
dotace z rozpočtu hl. m. Prahy ve 
výši 42,5 mil. Kč, která je městským 
částem přidělována z rozpočtu 
hlavního města. Výše této dotace je 
stanovena propočtem, který vychází 
z počtu obyvatel a dětí navštěvujících 
mateřské a základní školy, z rozlo-
hy městské části a z ploch zeleně 
a komunikací, o které se městská 
část stará. Vypočtená celková výše 
dotace je následně korigována tak, 
aby max. výše dotace na 1 obyvatele 
MČ byla ve výši 6 000 Kč.

Dalším významným příjmem je 
daň z nemovitosti ve výši 7,5 mil. Kč, 
využití úspor zůstatků z minulých let 
ve výši 26,3 mil. Kč, příjmy z vlastní 
hospodářské činnosti ve výši  
10,7 mil. Kč a další drobné příjmy. 

Výše dotace z hl. m. Prahy tedy  
závisí na počtu obyvatel? 

Ano, závisí. Toto kritérium je důležité 
a má v základním výpočtu váhu 30 %. 
Odhadujeme, že až pětina našich 
spoluobčanů má trvalé bydliště 
někde jinde, to pak v rozpočtu chybí 
několik miliónů.

Jaké hlavní výdaje v letošním  
roce plánujete?
Třetinu výdajů tvoří investice do 
majetku městské části ve výši přes 
31 mil. Kč, významnými položkami 
jsou také náklady na  provoz škol  
a obou školek ve výši 12,3 mil. Kč, 
platy zaměstnanců úřadu a pra-
covníků úklidu ve výši 12,5 mil. Kč, 
opravy a údržba silnic a chodníků  
ve výši 3,5 mil. Kč. 

Nejvýznamnější letošní investicí 
je stavba bytového domu s osmi star- 
tovacími byty ve výši okolo 25 mil. Kč, 
na jehož stavbu obdržela městská 
část dotaci z Fondu rozvoje bydlení 
hl. m. Prahy. Stavba domu by měla 
být dokončena koncem zimy v roce 
2024.

Jak využijete peníze z daně  
z nemovitosti?
Celá daň z nemovitosti je daňovým 
příjmem městské části a tento příjem 
každoročně zvyšuje objem finanč-
ních prostředků určených na inves-
tice městské části. V letošním roce 
tak může být díky této dani  financo-
váno např. rozšíření stok splaškové 
kanalizace, výstavba vodovodu apod.

V souvislosti s daní z nemovitosti 
bych rád ještě upozornil ekonomicky 
slabší spoluobčany na pomoc, kterou 
městská část může poskytnout 
vlastníkům nemovitosti na území 
městské části Praha-Suchdol na vy-
rovnání dopadu navýšení této daně. 
Podmínkou pro obdržení pomoci  
ve výši 50 % celkové roční daně  
z nemovitosti sloužící pro bydlení je, 
že vlastník nemovitosti je příjemcem 
státního příspěvku na bydlení a má 
trvalý pobyt na území městské části 
nejpozději od 1. ledna aktuálního 
roku. ~

[red]

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

KOMUNIKACE S RADNICÍ
Městská část nabízí svým občanům pro vzájemnou komunikaci používat bezplatnou aplikaci  

MojeObec, pomocí které budete dostávat zprávy o dění v městské části nebo naopak můžete 

zasílat hlášení o problémech či závadách. Díky aplikaci MojeObec budete mít též stále při ruce 

kontakty na úřad a důležitá telefonní čísla pro hlášení poruch či tísňová volání.

Aplikace MojeObec je ke stažení zdarma pro chytré mobilní telefony s operačním systémem  

Android nebo s operačním systémem iOS (iPhone).

Další informace jsou na webu městské části.
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MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

Brandejsův dvůr – současnost

Brandejsův dvůr, nejstarší kulturní památka v naší obci, se nám před očima 
rozpadá; co s tím můžeme dělat? Půjde tuto významnou památku, kterou  
proslavili mecenáš Alexandr Brandejs a malíř Mikoláš Aleš, ještě zachránit  
a kolik to bude stát? Jaký by mohl být budoucí život tohoto historického areá-
lu? Z čeho se bude hradit jeho provoz? To jsou otázky, na které bude třeba  
v dohledné době najít odpověď. 

Nový život Brandejsova dvora 

knize Kapitoly z minulosti  
Suchdola a Sedlce (Ing. Vla-
dimír Laštovka) je uvedeno: 

„První písemná zmínka 
o Suchdole je z roku 1045, 

ve které je uvedeno, že se svolením 
knížete Břetislava I. přešel suchdolský 
dvorec, výměnou za obec Nezlici (nyní 
Zličín), již jako fungující hospodář-
ství včetně okolního lesa, z majetku 
knížecí rodiny do vlastnictví kláštera 
Panen benediktinek u sv. Jiří na Hrad-
čanech.“

V loňském roce jsme zdárně do-
končili opravu kaple sv. Václava díky 
spolupráci týmu šikovných řemeslní-
ků a restaurátorů. S památkáři jsme 
také řešili, jak zabránit úplné zkáze 
areálu Brandejsova dvora. Ale vážná 
jednání s vlastníkem areálu, kterým je 
hl. m. Praha, zdržela odkládaná volba 
nového vedení hlavního města po 
komunálních volbách v září loňského 
roku.

STRUČNĚ K NEDÁVNÉ MINULOSTI
Hl. m. Praha zahájilo okolo roku 2007 
přípravu projektu na rekonstrukci  
a v roce 2014 pro něj získalo stavební 
povolení. Projekt byl pojat velkolepě, 
v té době byla aktuální vize Prahy 
olympijské a areál se měl stát centrem 
olympijských parkurových závodů,  
a to včetně obrovské kryté jízdárny 
(68 x 42 m) s tribunou pro 100 diváků. 
Odhad nákladů z roku 2012 na rekon-
strukci celého areálu byl ve výši  
265 mil. Kč.

Jak šel čas, projekt rekonstrukce 
se odkládal a bohužel i údržba. V polo-
vině roku 2019 pronajalo hl. m. Praha 
areál ČZU na 20 let s tím, že univerzita 
bude postupně celý areál rekonstruo-

vat. Bohužel ani tento záměr nebyl na-
plněn a tato nájemní smlouva skončila 
letos v únoru.

Koncem roku 2022 nařídil staveb-
ní úřad záchranné práce, které mají 
přispět ke zpomalení zkázy staveb.

SOUČASNOST
Současný stav Brandejsova dvora 
dlouhodobě mobilizuje také naše 
veřejné mínění. Mnozí spoluobčané  

a různé iniciativy přicházejí se zá- 
jmem a snahou přispět k řešení bu-
doucnosti tohoto místa. Všech snah 
si ceníme a velice za ně děkujeme! 
Městská část, na jejímž území se  
areál Brandejsova dvora nachází, 
chce mít vliv na budoucí náplň rekon-
struovaného objektu. Bude v tomto 
směru dále jednat s majitelem a hlav-
ním investorem o podobě budoucího 
projektu.

V

Kovárna
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MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

PLÁNY DO BUDOUCNA
Co bychom si tam přáli, co by se tam 
mohlo odehrávat? Asi nepotřebuje-
me parkurovou halu a další historic-
ké objekty bude možné využít jinak, 
než předpokládal olympijský projekt. 
Proto shromažďujeme návrhy budou- 
cího využití a budeme rádi i za vaše 
podněty.

Zatím máme v seznamu:
~  veřejné gymnázium se zaměřením 

na environmentální výchovu 

~  ve spolupráci s ČZU vzdělávací 
centrum, příměstské zemědělství 
a udržitelnost kulturní krajiny, malá 
farma s chovem koní, veterinární 
klinika, hiporehabilitační centrum 

~  muzeum M. Alše a historie Such- 
dola a okolí

~  restaurace, kavárna
~  centrum volného času, výchozí  

bod pro příměstskou rekreaci rodin 
s dětmi, půjčovna kol

~  informační centrum 
~ klubovny.

Oprava sice bude náročný úkol, 
ale jedná se o památku, kterou zača-
la historie Suchdola, tak se do ní mu-
síme pustit. Informace k původnímu 
projektu rekonstrukce areálu jsou na 
webu městské části v sekci Projekty 
a o minulosti je pak mnoho informací 
na webu historiesuchdola.cz. ~

[red]

Přehled kontejnerů a sběru odpadů – 1. pololetí 2023

HARMONOGRAM MOBILNÍHO SBĚRU NEBEZPEČNÉHO ODPADU
Kontakt na řidiče: 284 098 887, 284 098 888 

BIOODPAD - kontejnery na těchto stanovištích 

DUBEN sobota 15. 4. 2023
K Roztokům / K Drsnici   DOPOLEDNE od 9 do 12 hodin, 
Suchdolská / Na Rybářce  ODPOLEDNE od 13 do 16 hodin, 
Výhledské nám.   DOPOLEDNE od 9 do 12 hodin, 

KVĚTEN sobota 13. 5. 2023
K Roztokům / K Drsnici   DOPOLEDNE od 9 do 12 hodin, 
Suchdolská / Na Rybářce  ODPOLEDNE od 13 do 16 hodin, 
Výhledské nám.   DOPOLEDNE od 9 do 12 hodin

ČERVEN sobota 17. 6. 2023
K Roztokům / K Drsnici   DOPOLEDNE od 9 do 12 hodin, 
Suchdolská / Na Rybářce  ODPOLEDNE od 13 do 16 hodin, 
Výhledské nám.   DOPOLEDNE od 9 do 12 hodin 

ŠTĚPKOVÁNÍ - likvidace  větví  z  prořezu  stromů  

BŘEZEN  21. 3. - 26. 3.2023 
ve dnech 21.03 až 26.03 2023 je možné odkládat větve  
na níže uvedená stanoviště: 
~  Výhledské náměstí, za trafostanicí  

(respektujte prosím cvičební prvky) 
~  Na Vrchmezí, plocha na konci u zahrádek,  

vlevo za trafostanicí 
~  Suchdolská/Na Rybářce (mimo travnatý ovál)
~  K Drsnici, na konci ulice směrem k poli 
~  V Údolí, travnatá plocha pod ořešáky 

Štěpkovač je určen ke zpracování dřevité hmoty, 
neodkládejte proto jiný rostlinný materiál (trávu, listí, 
nedřevité stonky). Odpad bude zpracován vždy násle-
dující týden, vzniklou štěpku si mohou občané na místě 
odebírat. 

STANOVIŠTĚ KONTEJNERŮ – DVOREČEK SUCHDOLSKÁ 
(objemný odpad, bioodpad, dřevo,  stavební odpad, elek-
trospotřebiče, elektroodpad) v množství dle provozního 
řádu

Pravidelná provozní doba od soboty 4. března vždy: 
úterý a čtvrtek 14-18, sobota 9-12 hod.  (jen pro občany 
MČ Praha-Suchdol)

SBĚRNÝ DVŮR hl.m.Prahy, PROBOŠTSKÁ 1,  
PRAHA 6 - DEJVICE:

PROVOZNÍ DOBA: 
pondělí až pátek 8:30-18:00 (v zimě do 17:00) 
sobota 8:30-15:00 hod 
~  bližší informace tel. 736 518 204 
~  všechny druhy odpadu lze odevzdat zdarma  

(kromě pneumatik) 
~  odpady lze odevzdávat v množství obvyklém z domác-

nosti (stavební odpad pouze 1 m3 měsíčně) 
~  omezení jednorázového návozu – možný vjezd vozidel 

max. do 3,5 t 
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MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

Dobré rady nejen pro seniory
Cesta na poštu či do banky pro peníze

Případy z reálného života:

KAPSÁŘ
V pondělí ráno si cestou tramvají 
policista v civilu povšiml kapsáře.  
V okamžiku, kdy zloděj otevřel 
seniorce ruksak a prohledával jeho 
obsah, policista pachatele zadržel  
a přivolal mobilním telefonem uni-
formovanou hlídku.  Seniorka v době 
pokusu krádeže jela z banky do místa 
svého bydliště. Po zadržení pachatele 
si paní Jana povídala s policistou, kdy 
mu sdělila, že cenné věci a hoto-
vost z důchodu má vždy bezpečně 
schované a do ruksaku si dává pouze 
věci, které nemají velkou hodnotu. 
Policista paní Janu pochválil za její 
obezřetné chování. 

NÁVŠTĚVA BANKY
Paní Zuzana zavolala své dceři, že 
si jako každého desátého v měsíci 
chce vybrat důchod v bance. Dcera 
mamince sdělila, že pro její bezpečí 
s ní do banky zajde a pak ji doprovodí 
domů. Po návštěvě banky se dcera 
s paní Zuzanou stavily v cukrárně na 
zákusek. Při povídání dcera maminku 
upozornila, že je bezpečnější, když 
jdou spolu a vždy se mohou po cestě 
domů stavit v cukrárně.

Obrana proti hrozbě odcizení ho-
tovosti po cestě z pošty či banky 
je důležitá. Základem je dodržovat 
pravidla obezřetného seniora, které 
vám pomohou se vyvarovat následků 
kapesní krádeže. 

Tato pravidla jsou:
Této trestné činnosti se lze bránit 
obezřetností a správným uložením 
peněz, platebních prostředků, dokla-
dů a věcí, které mají hodnotu.

Při cestě na poštu nebo do banky 
můžete požádat o doprovod příbuz-
né, známé či sousedy.

  [red]

~ Pohybujte se vždy v místech  
s větší koncentrací lidí, vyhýbejte  
se osamělým místům.

~ Nikdy si věci, které mají hod-
notu, neukládejte do vrchní části 
kabelky.

~ Choďte blíže k budovám než  
k silnici.

~ Vždy mějte své věci na očích.

~ Kabelku či brašnu vždy noste  
křížem přes rameno, abyste ji měli 
pod kontrolou na svém břiše a aby 
nebyla směrem do silnice. ~ 

Podklady byly dodány  
Oddělením prevence Policie ČR
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Otázky pro představitele  
v čele Suchdola
Milí Suchdoláci, přišli jste k volbám a zvolili si nové i staronové tváře do čela 
místní radnice. Kdo jsou ti, kteří bojují za Suchdol takový, jaký jej chceme mít? 
Prostřednictvím tří otázek tzv. „na tělo“ se vám představí ti, jimž jste dali důvěru 
k vedení naší městské části.  Na tři otázky odpoví zastupitel Ing. Bc. Radim Fišer 
za Koalici SPOLU pro Suchdol (na fotografii vlevo) a Ing. Vladimír Kubeček za 
Sdružení občanů Suchdola (na fotografii vpravo). 

Co vás vedlo ke vstupu do suchdolské 
politiky?
RADIM
Pocházím z malé vesničky u Třebíče 
a táta mě vždy učil, že se musím 
zajímat o věci kolem sebe. Společně 
s ním, místním starostou a občany 
jsme dokázali oživit kulturní život, 
dostavět silnice, chodníky či opravit kap-
ličku. Když jsme se rozhodli se ženou vybrat si pro svůj další 
život Suchdol, všimnul jsem si, že spousta věcí mi v místní 
politice chybí. Například strategický plán rozvoje, otevřená 
komunikace radnice směrem k občanům, dostatek místních 
lékařů. Rozhodnul jsem se, že místo chození do hospody 
raději přiložím ruku k dílu. Překvapilo mě, jak silnou podporu 
jsem od místních získal a za to velmi děkuji.   

VLADIMÍR
Není mi lhostejné místo, kde žijeme. Ve svém oboru, v ener-
getice, se setkávám s mnoha inspirativními příklady dobré 
praxe. Mám zájem sdílet je s vedením obce tak, abychom  
v Suchdole mohli využívat aktuální programy zaměřené na 
energetické úspory a využití obnovitelných zdrojů. Zároveň 
chci přispět k dobrému plánování rozvoje městské části, tak 
aby byla dobře připravena na výzvy budoucnosti.
 
Jak vnímáte Suchdol jako místo pro život?
RADIM
Je to nádherné místo a v mnohém mi připomíná můj domov 
svým tichem, sousedskými vztahy a dlouhou historií. Vždyť 
kousek odsud na Levém Hradci v roce 882-884 založil pře-
myslovský kníže Bořivoj první křesťanský kostel na českém 
území. 

VLADIMÍR
Mám Suchdol rád: město i příroda jsou na dosah, je tu bohatý 
kulturní a spolkový život, milí sousedé. Jako rodič tří dětí si 
cením dostupného vzdělávání - mateřských, základní i umě-
lecké školy i široké nabídky mimoškolních aktivit.

Myslím si zároveň, že můžeme leccos zlepšovat, například 
zkvalitňovat občanskou vybavenost a také údržbu a úklid 

městské části. Vnímám také, že  
v příštích desetiletích se Suchdol  

a jeho okolí budou výrazně proměňo-
vat. Jde mi o to, abychom se na tyto 
změny co nejlépe připravili a využili 
je jako příležitosti. 

 
Jaké máte cíle v rámci působení na 

politické scéně Suchdola?

RADIM
Pro následující volební období máme tři hlavní cíle. Za prvé 
je to stanice Městské policie s jedním strážníkem navíc, 
abychom zajistili vyšší bezpečnost pro naše spoluobčany. 
Před volbami to bylo nejsilněji diskutované téma. Pravidelně 
komunikujeme směrem k HMP a k Radě MČ Praha-Such-
dol,  abychom urychlili dostavbu stanice IZS kousek u točny 
autobusu na Výhledech (Hasiči, sanitka, Městská policie). Za 
druhé je to zajištění třech lékařů. Jednoho pediatra, jednoho 
praktického lékaře pro dospělé a jednoho stomatologa. Za 
třetí je to obchod na Suchdole. Ideálně na místě aktuální 
deponie.

VLADIMÍR
Zaměřím se na energetiku a energetické úspory, především 
na využívání možností komunitní energetiky, tedy sdílení  
a využívání lokálně vyrobené elektřiny. Budu usilovat  
o maximální využití energeticky efektivních řešení, jako jsou 
tepelná čerpadla, zateplování budov, ale i režimové změny ve 
formě energetického managementu budov ve správě obce. 
Při přípravě rozvojových projektů a plánů Suchdola se chci 
zaměřit na ekonomickou i environmentální udržitelnost. Za 
důležité považuji podpořit založení veřejné střední školy, 
všeobecného čtyřletého gymnázia v Suchdole. Zřizovatelem 
středních škol je sice kraj, v našem případě hlavní město 
Praha, ten však musíme přesvědčit o tom, že i v okrajových 
částech metropole je užitečné budovat střední školy. Pod-
poříme tak koncept města krátkých vzdáleností a odlehčíme 
dopravě do centra. ~

                                        [red]

POZNEJTE SVÉHO ZASTUPITELE
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Doprava na Kamýcké

Kam s dětmi aneb když je pediatrů jako šafránu

NÁZORY Z ŘAD ZASTUPITELŮ

lice Kamýcká je sice v celopražském měřítku výrazně 
méně frekventovaná než většina sledovaných ko-
munikací v hlavním městě (podle ročenky TSK 2021 
přibližně na 616. místě), ale v rámci Suchdola je nej-
vytíženější. Denně po ní projede 13 až 14 tisíc vozidel 

(úsek hranice města – Suchdolská), zatímco na Suchdolské 
a Internacionální činí denní provoz cca 2500 až 3000 vozi-
del. Podle nedávného průzkumu Czech Consult je cca 42 % 
vozidel vůči Suchdolu tranzitních, ostatní mají zdroj a/nebo 
cíl v naší městské části. Nejvyšší podíl tranzitní dopravy je 
v ranní špičce. Jedná se především o dojíždějící z okolních 
obcí, kteří cestují za prací, školou a dalšími cíli do Prahy. 
Přibližně čtvrtinu provozu na Kamýcké tvoří doprava do/z 
areálu ČZU. V úseku mezi Internacionální a Suchdolskou 
projede více než 400 autobusů denně, zatímco v oblasti 
Sedlce cca 570. Vzhledem k plánované rezidenční výstavbě 
zejména v Horoměřicích a Statenicích lze do budoucna oče-
kávat nárůst dopravní zátěže. 

Vyřeší dopravu na Suchdole dálniční okruh s předpoklá-
daným provozem cca 90 000 vozidel denně a dvěma sjezdy 
na Kamýckou? Bohužel nikoliv. Příliv tisíců aut navíc z vý-
chodního břehu Vltavy, která by využívala Kamýckou 
a navazující komunikace jako atraktivní spojení do 
centra Prahy a k tunelu Blanka, by způsobil vý-
razné zhoršení již kritické dopravní situace. Auta 
sjíždějící z přivaděče Rybářka by měla přednost  
a v důsledku výrazného nárůstu dopravy v oblasti 
Sedlce by se tvořily zácpy až na Suchdol. V případě 

nehod, kolon či uzavírek tunelů by Kamýcká sloužila jako 
objízdná trasa pro vozidla z okruhu. Kromě toho by nepo-
chybně došlo k nárůstu dopravy na místních komunikacích 
Suchdola v důsledku indukce vyvolané nabídkou nové 
silniční kapacity. Jak potvrzují odborné studie i zkušenosti 
z praxe, čím víc se postaví silnic, tím více na nich bude aut.

Návod k řešení nám nabízí strategické dokumenty  
např. „Koncepce městské a aktivní mobility ČR 2021-2030“, 
jejíž vizí je zlepšit dělbu přepravní práce ve prospěch udr- 
žitelných druhů dopravy. Klíčovými prioritami je snižování 
poptávky po dopravě a podpora veřejné hromadné, cy- 
klistické a pěší dopravy. Díky široké nabídce kulturních  
a volnočasových aktivit a kroužků pro děti nemusí Suchdol-
ští cestovat do jiných částí Prahy a snižuje se tak potřeba 
dojížďky. Zároveň komunikujeme s okolními obcemi a sna-
žíme se podmiňovat plánované záměry občanskou vybave-
nosti a dostupností veřejné hromadné dopravy. Ve spoluprá-
ci s hlavním městem Prahou připravujeme terminál Výhledy, 
kde bude možnost přestoupit na MHD, což rovněž přispěje 
k snížení provozu na Kamýcké. Chceme také podpořit zavá-
dění inovativních forem dopravy jako poptávková doprava 

(DRT), carpooling, bikesharing apod., které vhodně 
doplní autobusové spoje zejména mimo špičku.  

A samozřejmě budeme nadále zlepšovat podmínky 
pro chodce a cyklisty, neboť aktivní způsob dopra-
vy má pro společnost největší přínos. ~

[Ing. Gabriela Lněničková, MBA, 
zastupitelka za Sdružení občanů Suchdola]

otřebuji nechat naočkovat dceru. Kde jsi byla se 
synem Ty?“ ptá se ustaraně působící maminka právě  
v okamžiku, kdy jdu vyzvednout syna z družiny.  
S touto otázkou jsme se museli my všichni, dětmi ob-
dařeni, více či méně úspěšným způsobem vypořádat.

Paní doktorka Honková je velmi kvalitní pediatričkou. Na 
Suchdole působí dlouhodobě. Avšak ani ona nemá možnost 
přibírat nové pacienty, jejichž počet se v přímé úměře s ná- 
růstem obyvatel v naší MČ stále zvyšuje. Blízkou budouc-
nost s již probíhající výstavbou si nelze představovat bez 
obav. Nebo snad ano?
Situace pediatrů není právě jednoduchá. Schopný personál, 
zastupitelnost, přesčasy, vysoké nájmy. A právě  
v posledně jmenovaném bodě může naše MČ 
pomoci. Za SPOLU pro Suchdol chceme zajistit, 
aby se pro vedení MČ stalo zvýšení dostupnosti 
pediatrické péče na Suchdole prioritou. Je nut-
né nalézt vhodné prostory pro dalšího pediatra 
a případně jeho angažmá finančně podpořit, aby 

pro nově příchozí pediatry mohly být vyčleněny z měst-
ského rozpočtu finance, které budou částečně dotovat 
prostory, kde mohou pediatři působit. Jako druhá varianta 
se nabízí možnost pronájmu prostor v BD Kamýcká 684, je-
hož výstavbu MČ aktuálně realizuje. Věřím, že i tato podpora 
umožní přivést na Suchdol kvalifikované odborníky. A mno-
hým rodičům, obyvatelům Suchdola, ušetří starosti, kam se 
dopravit autobusem s dětmi trpícími vysokými teplotami.
Pro ty, kdo pediatra aktuálně shánějí a nemají možnost 
dojíždět do větších vzdáleností, přinášíme potěšující infor-
maci. V Roztokách působí MUDr. Karolína Banghová, PhD. 
K naplněnosti do její plné kapacity zbývá kolem 900 míst. 

Město Roztoky na své náklady zajistilo úpravu prostor 
ordinace a hradí prvních 6 měsíců nájemného. Bližší 

informace za SPOLU pro Suchdol přineseme na 
zastupitelstvu i na Živém Suchdole.
Přeji všem pevné zdraví. ~

[Mgr. Kristýna Janstová, MBA,
zastupitelka za Koalici SPOLU pro Suchdol]

U

P
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Z DOŠLÉ POŠTY

o redakce Suchdolských listů 
pravidelně putují příspěvky  
s vašimi názory či s informa-
cemi o dění na Suchdole. Mezi 
stálice pak patří například 
články o činnosti různých  

suchdoských organizací. Jsme rádi, 
že je posíláte, protože se tak mohou  
o všem zajímavém na Suchdole dočíst 
i ti, kteří upřednostňují noviny papí-
rové před těmi elektronickými. Pří-
spěvků tohoto typu je více než dost. 
Abychom zachovali množství stránek 
a Listy se vám vešly do schránky  
a abychom byli spravedliví ke všem 
přispěvatelům a nenechali žádný 
článek ležet v redakčním šuplíku, 
zavádíme rubriku Z došlé pošty. Zde 
vybíráme to nejdůležitější z došlých 
příspěvků, jejichž plné znění pak 
najdete na stránkách Suchdolských 
listů na webu městské části v části  
Z Listů vybíráme… www.praha-such-
dol.cz/suchdolske-listy/. 

[Pavla Bradáčová]

DOPRAVA NA SUCHDOLE
Doprava na Suchdole se nám již 
dlouho nevyvíjí správným směrem. 
Co musíme udělat pro to, aby se 
nám fronta aut netáhla od Kauflan-
du až po Lidl? Jelikož to už dlouho 
vypadá, že to za nás nikdo nevyřeší, 
tak si pojďme sami zanalyzovat, jaké 
varianty řešení dopravy pro Suchdol 
máme a možná najdeme tu nejlepší. 

Varianta 1:
Vybudujme obří parkoviště před vjez-
dem do Suchdola, zpoplatněme vjezd, 
zintenzivněme městskou dopravu  
k tomuto parkovišti tak, aby se nám 
tu nehromadili obyvatelé středních 
Čech. Zároveň rozjeďme PR kampaň 
na podporu nepoužívání osobních 
automobilů, a naopak používání 
jízdních kol, koloběžek, kolečkových 
bruslí atd. 

Varianta 2:
Postavme okruh okolo Prahy dál od 
Suchdola na sever. Přes nějaké jiné 
vesnice, ať to hlavně nejde přes nás. 
Proč si to nestřihnou třeba přes Roz-
toky, Libčice, Dolany, Kralupy nebo 
ještě dál? To je super nápad (pro nás 
Suchdoláky určitě). Taková varianta 
zatím neexistuje, a tedy ji budeme 
muset navrhnout, prosadit, domluvit. 

Varianta 3:
Co silnice přes Suchdol? Neee. Tunel? 
Možná. Dva tunely? Cože, proč?
Dva tunely třeba proto, aby jeden vedl 
dopravu na most přes řeku k dálnici 
D10, pro nákladní auta a pro ty, kteří 
Prahu potřebují objet. Druhý ražený 
pod Kamýckou pro ty, kteří se chtějí 
do Prahy dostat, ale my je nechce-
me na Suchdole ani vidět. To by šlo? 
Všechno jde, když se chce. Odvedou 
dopravu z Kamýcké, vyčistí vzduch, 
mnohonásobně sníží počty aut a sníží 
hlučnost.

[Jakub Kadlec]

RYBIČKA ŠLAPE
Ani jsme se nenadáli a rok 2022, 
ve kterém Mateřský klub Rybička 
oslavil patnácté výročí svého vzniku 
a působení v Sedlci a Suchdole, se 
přehoupl do nového roku 2023. Nač 
budeme vzpomínat a co nás čeká 
letos nového? 

V roce 2022 navštívilo jednorázo-
vé akce Mateřského klubu Rybička 
1471 návštěv. Dopolední a odpolední 
kroužky v Rybičce navštěvovalo 119 
dospělých a 130 dětí, kroužky se sešly 
248krát.

K 15. výročí Rybičky jsme insta-
lovali výstavu, která proběhla v září 
a říjnu 2022 ve výstavní síni ÚMČ 
Praha-Suchdol. 

Podíleli jsme se na pomoci ukrajin-
ským rodinám s malými dětmi, zavedli 
jsme odpolední kroužek pro tyto ro-
diny, který vedly maminky ukrajinské 
národnosti. 

Ve spolupráci se suchdolskou 
komunitou a Komunitním centrem 
Půda jsme uspořádali několik akcí pro 
veřejnost (výlet do zábavního parku 
Mirakulum, Maškarní bál pro děti, 
Adventní trhy, Mikuláše bez strašení, 
Adventní dílnu, Den Země na komunit-
ní zahradě, oslavu Dne dětí aj.).

Maminky měly prostor pro sebe-
vzdělávání, výtvarnou činnost či rela-
xaci v odpoledním klubu Pro mamky. 

Zapojili jsme se do celostátního 
hnutí na podporu zdravého pohybu 
– Výzvy 10 000 kroků – a v rámci Such-
dola se umístili na předních místech. 

V současnosti rozvíjíme spolu-
práci s místními mateřskými školami 
formou tzv. otevřené herny. Co tedy 
může Rybička nabídnout rodinám  
s malými dětmi? 

~  Pravidelné dopolední kroužky  
od pondělí do čtvrtka od 9:30 do  
11 hodin. 

~  Klub Pro mamky ve středu v pod-
večer. 

~  Další akce pro veřejnost a mnoho 
nového.

Máme radost, že nás vedení 
městské části Praha-Suchdol organi-
začně i finančně podporuje a v rámci 
komunitních aktivit s námi počítá. 
Za dlouhodobou finanční podporu 

Máte nápad, názor nebo  
informaci pro Suchdoláky?
aneb Vybíráme to nejdůležitější z vašich příspěvků

D
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Nejen na Suchdole vidíme keře, které jsou sestříhávány špatně a neodborně. 
Některé keře nekvetou tak bohatě, jak by mohly. Přitom by stačilo dodržet  
uvedené zásady: vědět co stříhám, kdy mohu stříhat a jak to udělat.

Řez okrasných keřů a živých plotů

OBECNÁ PRAVIDLA:
1. Keře kvetoucí na nových výho-

nech můžeme řezat kdykoliv během 
vegetačního klidu, např. Hibiscus 
ibišek, Caryopteris ořechoplodec, 
budleja – komule. Jedná se větši-
nou o keře kvetoucí v létě nebo na 
začátku podzimu.

2. Keře kvetoucí na jednoletém 
dřevě (loňských výhonech) nesmíme 
řezat na podzim a během vegetač-
ního klidu, ale jen po odkvětu, jinak 
se připravíme o bohaté kvetení (For-
sythia, Spiraea x vanhouttei atd.).

3. Keře kvetoucí na víceletém 
dřevě (např. Berberis, Cotoneaster, 
Forsythia, Lonicera tatarica, Pyra-
cantha coccinea, Spirea cinerea, 
S. x vanhouttei a další) je lepší 
prořezávat po odkvětu, po prořezání 
v zimním období kvetou méně.

4. U keřů, které nejsou ozdobné 

květem a/nebo rostou velice bujně, 
můžeme řezat i dvakrát v roce: 
během vegetačního klidu a začát-
kem léta – ne však až na podzim, aby 
nové výhony stačily do zimy (mrazů) 
vyzrát (Ligustrum ptačí zob, Carpi-
nus betulus habr).

Nevíme-li, kdy prořezávat, nic ne-
pokazíme, budeme-li prořezávat po 
odkvětu, nebo v případě ozdobných 
plodů (např. Pyracantha coccinea 

hlohyně) po jejich opadu či po jejich 
konzumaci ptáky. Váháme-li, zda 
některou větev uříznout, raději 
počkáme, lze ji odříznout kdykoliv 
později.

5. Neřežeme za mrazivého poča-
sí, event. pokud mrazy ještě hrozí, 
dále pak během srpna až září, kdy je 
ještě dostatečně vysoká teplota  
a dostatečně dlouhý den. Rostliny 
po tomto prořezání vyrazí nové vý-

děkujeme také Magistrátu hlavního 
města Prahy, Českému sdružení Církve 
adventistů sedmého dne a Sboru CASD 
Praha 6 – Sedlec. ~

[Text a foto koordinátorka  
MK Rybička Jitka Michalcová]

VYZKOUŠEJTE KENDÓ  
PŘÍMO NA SUCHDOLE
Již od roku 2020 pravidelně cvičíme 
Kendó v tělocvičně v ulici Ke Kozím 
hřbetům 1344/10 na Suchdole. Kendó 
je japonské bojové umění boje s me-
čem, které harmonicky rozvíjí schop-
nosti člověka po fyzické i po mentální 
stránce. V zápase Kendó je rozhodující 
odvaha a psychická síla, schopnost 
vycítit správný okamžik k útočné či 
obranné akci, schopnost rychlého 
rozhodnutí a také umění strategie.

Pravidelné tréninky pro děti od 14 let  
i dospělé, začátečníky i pokročilé:
~  pondělí: 17:00–18:00 děti,  

    18:30–20:00 dospělí
~  středa: 18:30–20:00 dospělí 

Cena za 1 hodinu: děti 30 Kč,  
dospělí 70 Kč

Lektoři: Jindřich (6. dan) a Jana 
(7. dan Kendó – nejvyšší stupeň v ČR) 
Ziegelheimovi

Rezervace i přes volnočasové  
aktivity DDM nebo na e-mail:  
ziegelhe@hotmail.com. 

 LESNÍ KLUB HAŠÁNEK
Jsme alternativou mateřské školy, děti 
u nás jsou ve věkové skupině 2–6 let. 
Mladší se učí od starších, starší se učí 
trpělivosti a porozumění… Základní 

myšlenkou je přirozený vývoj dítěte  
v co nejpřirozenějším prostředí. Proto 
jsme každý den většinu či všechen 
čas venku, z toho velkou část v lese. 
Jídlo si připravujeme sami, co nejvíce 
z farmářských a bioproduktů. Po roce 
činnosti chceme naše služby rozšířit  
i o akce pro děti mimo přímé členy 
našeho klubu, např. o možnost pořá-
dání narozeninových párty v našich 
prostorách, či nejrůznějších pohybo-
vých aktivit pro děti. Pro členy klubu 
nabízíme i hlídání dětí večer v týdnu či 
o víkendu, služby v oblasti homeopatie 
i služby maséra. 

Kontakt:
Lesní klub Hašánek, Kosova 1243, 
Suchdol.

Mgr. Martina Hašková a Mgr. Martin 
Hašek, oba učitelé s aprobací tělesná 
výchova/pedagogika, rodiče tří synů. 
Tel.: 602 326 857; www.hasanek.cz. 

Výchovný řez šeříku obecného
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hony, které nestačí do zimy dosta-
tečně vyzrát a při brzkém nástupu 
mrazů mohou být silně poškozeny. 
Nekvetoucí opadavé keře může-
me řezat nejdříve po opadu listí, 
neopadavé od listopadu.

6. Zkracovat překážející větve 
bychom neměli „podle pravítka“, 
ale raději více, až u rozvětvení 
nebo u živého očka, aby byl výsle-
dek přirozenější (bez „věšáků“ = 
pahýlů, které stejně odumřou).

7. Řezat bychom neměli rho-
dodendrony, azalky („opadavé 
rhododendrony“), Ilex aquifolium 
cesmínu, Laburnum anagyroides 
štědřenec, Caragana arborescens 
čimišník atd.

8. Popínavé rostliny (liány) jsou 
z principu expanzivní a můžeme je 
během vegetace prořezávat téměř 
kdykoliv. Jsou-li ozdobné převáž-
ně květem (Wisteria sinensis), 
nesmíme prořezávat příliš pozdě, 
koncem léta nebo na podzim, kdy 
již nasazují na květy pro příští rok.

9. Tvarovat keře bychom měli, 
jen když na přirozeně rostoucí keř 
není dost místa – bujně rostoucí 
dřeviny sázíme jen na místech, kde 
se keř bude po delší dobu volně 
rozvíjet bez nutnosti řezu.

10. Řez růží je vzhledem k veliké 
rozmanitosti pěstovaných druhů  
a kultivarů speciální záležitostí. 
Nejrozšířenější skupinou jsou „ča-
johybridy“, keřové růže s velkými 
květy. Ihned po jejich odkvětu 
odstraníme část se semeníky 
nad druhým nebo třetím listem 
(počítáno od květu), aby se rostlina 
nevysilovala tvorbou plodů. Tvaro- 
vací řez necháme až na předjaří, 
poté co nejdříve odstraníme až  
u kořenů větve odumřelé, nemoc-
né, nadbytečné a příliš slabé. Dále 
pak, když už nehrozí mrazy a jsou 
vidět zvětšující se pupeny–očka, 
řežeme asi ve výšce kolen, před-
nostně nad pupeny směřujícími 
ven z keříku. Řežeme šikmo, se 
sklonem od pupenu, aby nezůstá-
vala stát na řezu voda a nestékala 
směrem k pupenu. U velmi silných 
exemplářů řežeme ještě výše  
(i přes 1 m nad zemí). ~

[Vladimír Hynek  
Literatura: Václav Bažant a Luboš 
Úradníček: Keře. Academia 2018.]

  

1. Berberis thunbergii, B. vulgare, 
dřišťály – řez v době vegetačního kli-
du, pouze odstranění uschlých větví 
a lehké tvarování koruny, snese však 
i tvarování.

2. Buddleja davidii, komule  
Davidova – silným řezem podpoříme 
zahuštění keříku.

3. Caryopteris x clandonensis, 
ořechoplodec klandonenský –  
každým rokem silně – téměř  
u země – zkracujeme odkvetlé výho-
ny koncem vegetačního klidu.

4. Cotoneaster adpressus,  
C. dammeri atd. skalníky poléhavé – 
řez při přílišném rozrůstání, v době 
vegetačního klidu.

5. Carpinus betulus, habr obecný 
– řez pokud možno v době vegetač-
ního klidu.

6. Ligustrum vulgare, ptačí zob –
řez v době od června do srpna, příp.  
v době vegetačního klidu.

7. Pyracantha coccinea, hlohyně 
šarlatová – řez po opadu plodů, tj. 
asi od prosince do března, hlavně 
zkracování bujně rostoucích větví.

8. Ribes, meruzalka – čas od času 
odstraníme staré výhony, keř snáší 
tvarování do živého plotu.

9. Symphoricarpos alba, pámel-
ník bílý – odolná, dobře rostoucí 
dřevina, řez i dvakrát ročně.

10. Swida sanguinea, S. alba,  
svída krvavá, s. bílá – odolné dřevi-
ny, řežeme přednostně v předjaří.

11. Syringa vulgaris, šeřík  
obecný  – po odkvětu odstraňujeme 
odkvetlé výhonky, aby se nekontro-
lovatelně nemnožil.

12. Forsythia x intermedia,  
F. suspensa, zlatice prostřední,  
z. převislá – řez po odkvětu, kvete  
i na víceletém dřevě, ale stále méně.

13. Spiraea x vanhouttei, tavol-
ník van Houtteův – řez ihned po 
odkvětu, je-li třeba odstranit staré 
odumřelé větve.

14. Spiraea x cinerea, tavolník 
popelavý – řez jen při přílišném 
rozrůstání do šířky.

15. Philadelphus coronarius, 
pustoryl věncový („jasmín“) – od-
straňujeme staré a odumřelé větve 
a lehce upravujeme tvar keře.

16. Lonicera tatarica, zimolez 
tatarský – řežeme po odkvětu, jinak 
se připravujeme o bohaté kvetení  
v následujícím roce.

17. Lonicera pileata, zimolez 
kloboukatý – řez jen při přílišném 
rozrůstání do šířky.

18. Kolkwitzia amabilis, kolkvície 
krásná – nevyžaduje řez, jen odstra-
ňujeme staré odumřelé větve, kvete 
hojně i na starých větvích.

19. Hibiscus syriacus, ibišek 
syrský – řez na dvě až pět oček na 
nových (odkvetlých) větvích, kdyko-
liv ve vegetačním klidu.

20. Chaenomeles japonica, 
kdoulovec japonský – občas od- 
straníme staré a překážející větve 
až u země, jinak jen udržujeme tvar 
keře.

21. Physocarpus opulifolius, 
tavola kalinolistá – vyskytuje se 
řada kultivarů s velice zajímavým 
zbarvením listů, řez v době vegetač-
ního klidu.

22. Laurocerasus officinalis, 
bobkovišeň lékařská – řez jen mi-
nimální vzhledem k velkým listům, 
jejich poškození řezem je nees-
tetické a hrozí nákaza houbovými 
chorobami.

23. Euonymus fortunei, brslen 
Fortuneův – různé kultivary, řez jen 
při rozrůstání do šířky, odstraňuje-
me větve, které ve spodní části už 
nejsou olistěné.

24. Buxus sempervirens – snáší 
libovolné tvarování, pokud je v dob-
rém zdravotním stavu.

25. Růže keřové – jejich řez je 
vzhledem k veliké rozmanitosti pěs-
tovaných druhů a kultivarů speciální 
záležitostí, viz text.

26. Hedera helix, břečťan obec-
ný; Parthenocissus quinquefolia, 
loubinec pětilistý – popínavé dře- 
viny řežeme podle potřeby.

Tvarování jehličnanů do živých 
plotů snáší dobře jen Taxus baccata 
a Thuja occidentalis, T. orientalis. 
(Naopak cypřišky (Chamaecyparis) 
by neměly být tvarovány vůbec.)

Běžné keře ve veřejném prostoru na Suchdole



SU
C

H
D

O
LS

K
É

 L
IS

TY
1/2023

16

V

Ohlédnutí za výstavou
Miroslav Sitarčík – Kouzla náhod

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

ernisáž výstavy černobílých 
fotografií proběhla za hojné 
účasti návštěvníků v pátek 
13. ledna 2023. Nebylo v si- 

lách autora odpovědět na všechny 
dotazy přítomných. Proto i vzhledem 
k sílícímu zájmu o setkání jsme usku-
tečnili 16. února ještě komentovanou 
prohlídku výstavy a položili jsme au- 
torovi pár otázek.

Proč se výstava jmenuje Kouzla 
náhod?
Každá fotografie na výstavě má svůj 
příběh. V rámci své profese fotografa 
najezdím ročně desítky tisíc kilomet-
rů. Díky tomu není o příhody spojené 
s cestováním nouze. Jednou jsem 
musel volit jinou cestu, protože byla 
v obci nehoda. Jindy mi zase prostě 
došel benzín a já jsem musel odbočit 
z trasy a hledat nejbližší benzínku. 

Díky těmto náhodám jsem najed-
nou zůstal očarován místem, kde 
jsem se ocitl. Snažil jsem se zachytit 
přítomný okamžik. A je už jen na 
návštěvnících výstavy rozhodnout, 
zda se mi to povedlo a daný krátký 
časový úsek a pocit s ním spojený 
jsem dokázal přenést na fotografii, 
zachytit ho.

Proč jste se rozhodl věnovat se 
profesionálně fotografii, stát se 
fotografem?
Každý z nás to zná. Vezmete do 
rukou staré album fotografií, začnete 
vzpomínat. Lidská paměť má svá 
omezení, ostatně já co si nenapíši, 
to za chvíli zapomenu. A fotografie 
je takový malý zázrak. Dokáže vás 
přenést v čase a vy se ocitnete na 
daném místě. Najednou si dokážete 
rozpomenout. Vnímáte atmosféru, 

zapojí se všechny vaše smysly. To je 
neuvěřitelný dar, který fotografie při 
svém zrození dostala do vínku. Máte 
doma totálního puberťáka, se kterým 
nenajdete žádné rozumné slovo. 
Vezmete si do rukou své školní album 
a vzpomenete si, co vše jste vyvedli 
svým rodičům. Máte na svět jiný po-
hled. Vnímáte svět jinýma očima. To 
vše dokáže fotografie i jeden jediný 
černobílý snímek.

A ještě jedna věc. Dnes jsou děti  
i dospělí doslova přivázání k mobi-
lům. Klidně se nechají i přejet autem, 
protože nevnímají svět kolem sebe, 
na uších sluchátka, oči na displeji.  
Ale mobil může sloužit i k jiným 
účelům. Zvedněte hlavy, začněte se 
na svět dívat svýma očima a zkuste 
použít mobil k zachycení daného oka-
mžiku. Uvidíte, že budete překvapeni, 
jak svět kolem vás vypadá.

Čím vás zaujala MČ Praha-Suchdol?
Odpověď můžete nalézt i na výsta-
vě. Fascinují mě letadla. Pokud jen 
čas dovolí, najdete mě s rodinou na 
leteckých dnech v rámci ČR. Suchdol 
si bez letadel ani neumím představit. 
Při cyklistických výletech za letadly se 
prostě Suchdol nedá minout. Pak se 
nestačíte divit, co lze jiného objevit.  ~

[Text a foto kurátorka výstavy 
Amálie Maurerová]
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Kytarová magie Pavla Steidla

okud si myslíte, že vás při 
poslechu kytarových virtuosů 
už nic neohromí, tříkrálová 
akce v Komunitním centru 
Půda by vás vyvedla z omylu. 

Celosvětově proslulý kytarista Pavel 
Steidl, kterého do Suchdola pozval 
pedagog ZUŠ Jana Hanuše Zdeněk 
Dvořák, nejenže bravurně ovládá 
širokou paletu žánrů a technik, ale 
dokáže notně překvapit i zběhlého 
posluchače.

Mistr nabídl divákům pestrý reper-
toár. Zazněla nejen barokní hudba, 
zastoupená českým skladatelem  
J. A. Losym, romantická díla od 
vídeňského J. K. Mertze a démonic-
kého N. Paganiniho, zařazovaného 
spíše do houslové „škatulky“, ale  

i novodobé skladby, včetně autorské 
tvorby samotného Pavla Steidla. Ono 
fascinující umění však nevytvářely 
jen struny – návštěvník koncertu 
vnímal v sále Půdy, že hudebník hraje 
celým tělem, a v jednu chvíli naplnil 

prostor i jeho alikvotní zpěv, vytváře-
jící – v mystickém souznění s nástro-
jem – vysoké píšťalové tóny.

Že je mezi místními spousta 
hudebních nadšenců, potvrdilo jak 
nabité hlediště Půdy, tak velký zájem 
o hudební kurzy, které na Suchdole 
probíhají již několik let. V rámci po-
bočky břevnovské ZUŠ Jana Hanuše 
se u nás vzdělávají senioři v Akade-
mii umění a kultury a děti pilují hru  
na nástroje a hudební nauku.

Se slovy řeckého filozofa Platóna  
„Hudba a rytmus nacházejí cestu  
k nejskrytějším místům duše“ – ne-
zbývá než se těšit na další podobné 
akce. ~

[Petra Bambásková]

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

Zadání šachových úloh. Řešení úloh z minulého čísla naleznete na straně 6.

Festival „Klasická kytara” pokračuje
dalším koncertem uznávané svě-
toznámé kytaristky Petry Poláčko- 
vé. Držitelka 17 ocenění z národních 
a mezinárodních soutěží účinkuje na 
kytarových festivalech a hraje i na 
devítistrunnou romantickou kytaru.

Petra Poláčková začala hrát na 
kytaru v šesti letech na ZUŠ v Rožno-
vě pod Radhoštěm a později v Praze 
pod vedením Zdeňka Dvořáka. Vystu-
dovala Konzervatoř v Pardubicích  
a magisterské studium hudby a umě-
ní v Grazu. Zúčastnila se mistrov-
ských tříd na kytarových festiva- 
lech po celém světě.

Díky svému mimořádnému mu- 
zikantskému umění a soutěžním 
úspěchům je zvána k vystoupení 
a vedení mistrovských kurzů či 
workshopů na mnoha prestižních 
evropských i mimoevropských 
festivalech. Od roku 2010 je spoluo-
rganizátorkou Kytarového festivalu 
Mikulov. V červnu 2020 vydala svůj 
CD debut „WEISS” s hudbou ně-
meckého loutnisty Sylvia Leopolda 
Weisse, nahranou na devítistrunnou 
romantickou kytaru.

V současné době vyučuje v Ra- 
kousku na Hudební škole Franze 

Schuberta ve Fürstenfeldu, na Kon-
zervatoriu Johanna-Josefa Fuxe ve 
Štýrském Hradci a na Royal Academy 
of Music Aarhus/Aalborg (Dánsko).

Je nám ctí, že tato prvotřídní 
kytaristka představí svůj kytarový 
koncert u nás v Suchdole. ~

PETRA POLÁČKOVÁ
KYTAROVÝ KONCERT

PÁTEK 12. KVĚTNA 2023  
OD 19 HODIN V SÁLE KC PŮDA 
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Hrají a zpívají hosté z Ukrajiny

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

a našich hudebních školách  
a konzervatořích studuje 
mnoho budoucích hudebních 
umělců, kteří jsou z Ukrajiny. 

K těm, co žijí v České republice delší 
dobu, přibyli v posledním roce také 
chlapci a dívky z rodin, které musely 
utéct před válkou v jejich zemi. Spo-
lečně tak před publikum předstoupily 
žákyně ZUŠ Jana Hanuše Elizaveta 
Rusnak (klavír), Jaroslava Kalinina 
(housle) a Diana Malanyak (klavír), 
žák ZUŠ Jaroslava Ježka Jevhen 
Nedovba (zpěv), studenti Pražské 
konzervatoře Anastasia Subina 
(harfa), Olesia Bondarenko (kytara), 
Timur Bereznyj (kytara) a Roksolana 
Fedorenko (housle) a Hlib Tkachenko 
(kytara) z Mezinárodní konzervatoře 
Praha. Zahráli skladby J. S. Bacha, 
S. L. Weisse, Clauda Debussyho, Gab-
riela Pierného, Carlose Salzeda, Maria 
Castelnuova-Tedesca, Leo Brouwera, 
Lindy Niamath, Marii Linnemann a 
dalších autorů. Nechyběly ani kom-
pozice od ukrajinských skladatelů 
(Mykola Leontovyč, Artem Pivovarov) 
nebo Ukrajině regionálně blízkých 
(Oskar Rieding), takže koncert přinesl 
pro leckterého posluchače i vítané 
hlubší poznání. Ukrajinská hudba je 
historicky vesměs vnímána jako sou-
část ruské hudební kultury a teprve  
v posledních třiceti letech se z tohoto 
obecného povědomí vymaňuje. Uply-
nulý rok ostrého válečného konfliktu 
vnuceného Ukrajině Ruskem tento 
proces – směřující k sebedefinování 
ukrajinské identity – ještě umocňuje.

Za jménem každé a každého z 
účinkujících jsou jedinečné příběhy, 
za všechny zmiňme příběh Anastasii 
Subiny. Ještě před rokem studovala 
hru na harfu na Glierově hudební aka-
demii v Kyjevě, po napadení Ukrajiny 
Ruskem byla nucena opustit svou 
vlast a od jara loňského roku je žákyní 
Lydie Härtelové na Pražské konzer-
vatoři. Loni v květnu už účinkovala 
na slavnostním koncertu Naděje pro 
budoucnost pořádaném Senátem 
Parlamentu ČR v pražské Valdštejn-

ské zahradě a letos ji čekají přijímací 
zkoušky na pražskou HAMU. 

Sólová „čísla“ byla zpestřena 
vystoupeními tří pěveckých sborů. 
Dvou ze suchdolské ZŠ Mikoláše 
Alše (Ukrajinští žáci suchdolské ZŠ 
Mikoláše Alše a Pěvecký sbor Mikeš) 
a Pěveckého sboru ZUŠ Jaroslava 
Ježka. Suchdolští v obou případech 
zvolili ukrajinskou tematiku. Ukrajin-
ské děti si připravily poeticko-hudeb-
ní pásmo, v němž předvedly tradiční 
vánoční zvyk koledování. Kluci v bílých 
košilích, holčičky v krásně vyšíva-
ných halenkách. Velkou mnohacípou 
hvězdu symbolizující hvězdu betlém-
skou vyvedly děti místo tradiční zlaté 
v ukrajinské modrožluté. I v současné 
době se na většině území Ukrajiny 
koleduje až do Vodochrešče, svátku 
svěcení vody (obdoba západokřesťan-
ského svátku Tří králů), který připadá 
na 19. leden, takže představení malých 
koledníků i následné dvě ukrajinské 
koledy v podání Pěveckého sboru 
Mikeš byly zcela aktuální. 

Mimořádně působivým zážitkem 
pro posluchače bylo vystoupení členů 
Pěveckého sboru ZUŠ Jaroslava 
Ježka (na koncertě účinkoval v první 
polovině večera před přestávkou). 
Chlapci a děvčata, jejichž zrakový 
hendikep je vyvážen darem bohatší 
sluchové vnímavosti, zazpívali tři 
písně – jednu lidovou a dvě populár-
ně-hudební – s takovým prožitkem, 
že nenechali nikoho na pochybách, 
že hudba je přirozeným prostředkem 
seberealizace a bytostným projevem 
života.

O výtvarnou výzdobu prostoru se 
zasloužila Alisa Dmitrulina ze ZUŠ 
Jana Hanuše a o přestávce měli 
všichni – účinkující i posluchači – 
příležitost ocenit vynikající pohoštění 
připravené ukrajinskými ženami, 
které na Suchdole navštěvují kurzy 
českého jazyka. ~

[Wanda Dobrovská]

Nebývalé množství posluchačů se sešlo 18. ledna v Komunitním centru Půda, aby si 
poslechli skladby známých i méně známých skladatelů v podání žáků a posluchačů 
několika pražských hudebních učilišť.
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Z MĚSTSKÉ ČÁSTI

ačátkem února, v čase svátku Hromnic, Adriana 
Skálová s přáteli roky pořádali Čapkování – společ-
né čtení nejen z knih Karla Čapka.

Letos jsme tradici obnovili a vyzvali jsme ke 
spolupráci místního autora Robina Krále, aby 

vybral ze svých knih a překladů.
Zažili jsme tak s dětmi kouzelný večer s příběhy zvířat  

a nejrůznější další havěti. 
Velký sál Půdy proměnila Mariana Novotná v útulný 

prostor plný barevných koberečků, polštářů, deček  
a světýlek.

Stočili jsme se do hnízd a hnízdeček, a pak jsme se 
všichni nechali unášet vlídným hlasem Robina Krále. 

Občas se někdo zavrtošil, sklouznul, vystavěl si svůj 
přístav na jiném místečku, pinožil se, ale hlavně jsme se 
všichni nesli světem bajek, roztodivných příběhů, básni-
ček a velikou svobodou a krásou.

Někdo z nás sebou plácl na pěkný modrý polštář  
a přenesl se do svého dětství večerních pohádek, které 
nám četli rodiče. 

Vynořovaly se vzpomínky: „Tu o slonovi, ne raděj  
žabku... ještě jeden příběh a znova… čti dál!“

Těšíme se na další literární večer s Robinem Králem  
a jeho hosty. ~

[Šárka Sklenářová a Lucie Kubečková, 
Festival SLON]

Literární Hromnice – obnovená tradice

Z

Vážení příznivci našeho domečku, 
dovolte nám, abychom vám v tomto 
čísle Suchdolských listů představili 
náš zrekonstruovaný domeček pro-
střednictvím fotografií interiéru. Ti  
z vás, kteří ještě neměli příležitost  
k nám zavítat osobně, mají tak mož-
nost nahlédnout do našich prostor 
alespoň touto cestou. 

Na osobní setkávání se s vámi 
všemi budeme těšit nejen na krouž-
cích ve druhém pololetí školního roku 
2022/2023, ale i v průběhu letních 
příměstských a výjezdových táborů, na 
které se můžete již přihlašovat, a dále 
při našich tematických akcích, jejichž 
aktuální nabídku najdete vždy na na-
šem webu, facebooku a instagramu. 
Přejeme nám všem, ale především dě-
tem, aby naše služby a práce přinášely 
mnoho radosti a spokojenosti, abyste 
si do našeho domečku vždy našli ces-
tu, a hlavně se sem vždy rádi vraceli. ~

[Za tým DDM Praha-Suchdol
Alena Vlková]

Pravidelné zprávy z Domu dětí a mládeže  
v naší městské části
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HASIČSKÝ ODSTAVEC

Rok 2022 byl pro suchdolské hasiče náročný, ale byl i rokem získávání  
nových zkušeností, znalostí a nové techniky.

Suchdolští hasiči  
v uplynulém roce 2022

uplynulém roce jednotka za-
sahovala u 96 případů, z toho 
se jednalo o 23 požárů. Mezi 
ty významné požáry se určitě 
řadí požár Alzheimer centra 

v Roztokách u Prahy, požár střechy 
budovy Ústřední vojenské nemoc-
nice ve Střešovicích, požár skládky 
plastů v nedalekých Kralupech nad 
Vltavou či požár lesa v národním 
parku České Švýcarsko. Více než 
polovinu zásahů tvořily technické 
zásahy – popadané stromy, uvolně-
né střechy nebo nouzové otevírání 
bytů. Jednotka také zasahovala 
u dopravních nehod, transportů 
pacientů a při únicích nebezpečných 
látek.

V souvislosti s válkou na Ukraji-
ně pomáhali hasiči se zajišťováním 
krajského asistenčního centra 
pomoci uprchlíkům, kde převáž-
ná činnost spočívala v transportu 
uprchlíků do náhradního ubytování 
na území ČR. 

Hasiči také uspořádali na Such-
dole humanitární sbírku na pomoc 
Ukrajině. Díky solidaritě suchdol-
ských, ale i „přespolních“ občanů se 
sešlo tolik potřebného materiálu, 
že jsme se do centrálních humani-
tárních středisek nestíhali s plně 
naloženou dodávkou otáčet.

Ve druhé polovině roku 2022 
byla Česká republika předsednic-
kou zemí v rámci EU. V souvislosti 

s předsednictvím jednotka sloužila 
ve vybraných dnech pohotovost na 
své zbrojnici pro zvýšení a zajištění 
bezpečnosti na území hl. m. Prahy.  
V rámci těchto pohotovostí jednotka 
vyjížděla k případům na území Prahy.

Po covidové pauze byla opět mož-
nost stáží na hasičských stanicích 
HZS hl. m. Prahy. Této možnosti jsme 
využili hned 3x, a to na stanici Petřiny. 
Společně s profesionální jednotkou 
HZS jsme vyjížděli i k případům, které 
pro nás nejsou obvyklé, jako je napří-
klad záchrana osob z výšek pomocí 
seskokové matrace aj.

Nad rámec výjezdové činnosti 
se členové jednotky školí, stara-
jí o techniku, zbrojnici, svěřené 
prostředky a podílí se na kulturní 
činnosti v městské části. V loňském 
roce jste tak díky hasičům mohli 
navštívit Den s hasiči, Hasičský ples 
nebo soutěž v požárním sportu.

Největší radostí v loňském roce 
bylo pořízení nového výjezdového 
vozidla Scania, které nahradilo star-
ší vozidlo Tatra, které nyní slouží ve 
středočeském Buštěhradě. Novou 
cisternu s hasičským označením 
CAS 30/9000/540 S2VH jsme již měli 
možnost vyzkoušet u ostrých zása-
hů, kdy jedním z nich byl např. požár 
stodoly v Bohnicích. 

Koncem roku jsme převzali také 
zásahový přívěsný vozík, který je 
vybaven pro velkokapacitní čerpání.  

I když nám nová technika dělá ra-
dost, doufáme, že její potřeba bude 
co nejmenší. Cisterna i přívěsný 
vozík byly dodány společností Kobit 
a byly pořízeny za podpory Magis-
trátu hl. m. Praha a městské části 
Praha-Suchdol.

Závěrem mi dovolte poděkovat 
Magistrátu hl. m. Praha, městské 
části Praha-Suchdol, městské části 
Praha 6, HZS hl. m. Praha a dalším za 
podporu naší činnosti.

 Velké díky patří také všem našim 
členům, kteří věnují svůj volný čas 
práci na zbrojnici, školením  
i zásahům. Poslední, a to největší 
poděkování věnuji rodinám členů, 
kteří je v jejich koníčku podporují. ~

[Michal Frátrik,
velitel družstva JSDH  

Praha-Suchdol]

V

V archivu Sboru dobrovolných ha- 
sičů v Suchdole jsem objevila tyto 
zajímavé záznamy:

„Sbor dobr. hasičů v Suchdole: 
dostavil se dne 13. května 1923 po 
11 h. noční v obci zdejší k požáru  
čp. 39 o 7 mužích. Požár tento byl 

však včas spozorován a záhy uha-
šen. Škoda ohněm způsobena byla 
nepatrná.“

„V sousední obci v Roztokách vy-
skytl se v sobotu dne 11. srpna 1923 
požár. Povinnost volala, a protož 
k této spolupráci dostavil se i zdejší 

sbor se 14 muži za velením nám. vel. 
př. Vášy. Mužstvo pracovalo od 9 ½ 
več. do 1 hodiny ranní a po utlumení 
požáru  v pořádku odejelo. Oheň 
vyžádal si celé podkroví vily.“ ~

[Z. Kučerová, kronikářka]

Stalo se před 100 lety
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Neučíme se jenom  
ve školních lavicích
EKOSYSTÉM OKOLÍ LIDSKÝCH  
OBYDLÍ – STRUNATCI
Sedmé třídy probírají v přírodopisu 
strunatce v různých ekosystémech 
– les, louka, pole, ale také lidská 
obydlí a zvířata domestikovaná 
člověkem. Na začátku prosince jsme 
se tedy vydali do experimentální 
stáje ČZU prohlédnout si tato zvířata 
zblízka, ověřit si, která z nich jsou 
sudokopytníci, některá si i nakr-
mit, pohladit, a hlavně se dozvědět 
plno informací od paní Ing. Ivany 
Gardiánové – například že koza bílá 
krátkosrstá je plemeno vyšlechtěné 
v České republice, stejně jako ovce 
valašská a šumavská. Byla to skvělá 
názorná výuka.

SKAUTI NA PŮDĚ
Tolerance, respekt, čest, slib, vlas-
tenectví – pojmy, se kterými se děti 
setkávají, ale dokáží je vysvětlit?

V pátek 13. ledna se děti pátých 
tříd a jedné čtvrté třídy proměnily ve 
skautské družiny. Vymyslely si pře-
zdívky, názvy družin i pokřiky a vyra-
zily na tábor. Přemýšlely, jak získat 
peníze na zajištění tábora a třeba při 
tom někomu pomoci. Společně pak 
postavily virtuální tábor a zjišťovaly, 
jaké dovednosti musí skaut mít, aby 
dokázal v přírodě přežít. Na závěr 
si četly vzpomínky starého skauta, 
který zažil přepadení skautského tá-
bora nacistickými vojáky na začátku 
2. světové války. Chování a odvaha 
tehdejšího malého kluka za války 
byla neuvěřitelná a překvapivá i pro 
dospělé.

Workshop „Slibuji na svou čest“ 
společnosti Post Bellum dětem zá- 
bavně zprostředkoval život skautů 
před válkou a umožnil jim zažít a se- 
známit se s hodnotami a odvahou 
kluků a holek na prahu 2. světové 
války.

Děkujeme suchdolskému úřadu 
a KC Půda za poskytnutí krásných 
prostor. 

ARCHEVITA – STOPAMI VĚKŮ
Na podzim všechny šesté třídy vy- 
užily blízkosti Středočeského muzea 
v Roztokách a pěkně pěšky si došly 
prohlédnout moc zajímavou multi-
mediální archeologickou expozici, 
která seznamuje návštěvníky s ob- 
dobím od mladší doby kamenné až 
po raný středověk.

Mohli jsme si tady reálně prohléd-
nout to, o čem jsme se právě učili 
ve škole: typy původních pravěkých 
obydlí, rekonstrukci pravěkého 
hrobu, domestikovaná zvířata (vy-
cpaná), množství keramiky objeve-
né v blízkosti Suchdola či Únětic, 

pravěké zbraně a šperky či modely 
krajiny. Pochopili jsme, že místo, 
kde bydlíme, bylo osídleno lidmi už 
v dávném pravěku a poučili jsme se 
o jejich schopnostech a dovednos-
tech. 

Když jsme vypracovali zadané 
úkoly, které jsme plnili ve skupinách, 
mohli jsme se věnovat zábavným 
prvkům expozice nebo si koupit 
nějakou pěknou upomínku. ~

[Dalia Peterová, Lucie Rendlová, 
Karel Tomek]

ZE SUCHDOLSKÝCH ŠKOL
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Už je to více než rok…
Přinášíme dva příběhy, které zapsaly 
ukrajinské asistentky pedagoga v ZŠ 
M. Alše:

„Vloni začalo jaro jinak než obvyk-
le. Válka. Jaké hrozné slovo.”

Chci vyprávět o mladých Ukrajin-
cích, kterým válka ukradla dětství.

Ivan studoval na Gymnáziu č. 6 ve 
městě Záporoží. Studoval rád. Jeho 
oblíbenými předměty byly mate-
matika, informatika a angličtina. 
Taekwondu se věnoval od 6 let. Měl 
hnědý pásek. Zúčastnil se měst-
ských a celoukrajinských soutěží, 
získal ceny.

Oleksandra studovala na klasic-
kém lyceu Zaporižžia. Věnovala se 
tanci a hře na klavír.

Od prvních dnů války se rozhodli, 
že v zájmu zachování duševního a 
fyzického zdraví dětí by měli opustit 
město, protože Záporoží je frontová 
zóna.Volba padla na Prahu. 

Ivan a Oleksandra jsou sourozen-
ci. Nyní navštěvují osmou a druhou 
třídu. Během našeho rozhovoru 
Oleksandra zpívala ukrajinské písně, 
Ivan se často odmlčel. Stesk po 
domově byl v každém slově.

 „Češi nás přivítali pohostinně,  
za což jim upřímně děkujeme.“ 

Od prvních dnů pobytu v Praze 
začaly děti chodit do školy Mikoláše 
Alše na Suchdole. Již od 8. března 
se děti učily v adaptační skupině. 
Prioritou bylo učit se češtinu, a to 
každý den. 

Děti byly velmi mile překvape-
ny, když škola uspořádala „Trhy na 
podporu Ukrajiny“. Před touto akcí 
společně s rodiči vyráběly šperky. 
Takový upřímný přístup je s českými 
dětmi velmi sblížil. A když z iniciativy 
vedení školy začaly ukrajinské děti 
navštěvovat hodiny společně s čes-
kými, byl to další krok k vzájemné- 
mu porozumění. Začalo to nejtěžší, 
co nás všechny potká, když se učíme 
cizí jazyk, děti musely začít mluvit.  
V rámci pestrého programu se  
děti během jara také seznámily  
s úžasnou historickou krásou Prahy. 
Toto město jim učarovalo. A odlou- 
čení od Ukrajiny už nebylo tak boles-
tivé.

Ukrajinští i čeští rodiče upřímně 
plakali, když děti na školním pikniku 
zpívaly Červenou kalinu. A spokojeně 
tleskali rukama, když slyšeli ukrajin-
ské písně českých učitelů.

Dům dětí ve spolupráci se školou 
zorganizoval tábor, kde se děti celé 
léto také trénovaly v jazykovém 
vzdělávání. Takže v září byly připra-
vené na výuku ve škole.  Díky učite-
lům školy byla adaptace snadná.

„Děkujeme za milá slova, za vaši 
upřímnou podporu městské části 
Suchdol, ZŠ Mikoláše Alše, ČZU  
a DDM.“

„Sláva České republice! Sláva 
Ukrajině!“ ~

[Vitaliia Markowych]   

Od začátku války na Ukrajině  
ZŠ Mikoláše Alše přijala a pomohla 
mnoha dětem, které byly nuceny 
opustit své domovy. Pracuji s dětmi 
od samého počátku, kdy vznikly 
adaptační skupiny, až doposud. Pro-
to znám příběhy všech „našich“ dětí. 
Všechny tyto příběhy jsou rozděleny 
na období před a po 24. únoru 2022.

Chtěla bych vyprávět motivující 
příběh dívky, která se dokázala dob-
ře adaptovat v cizí zemi a dosáhla 
úspěchu ve škole. Jmenuje se Alina.

Alina, její matka, sestra a teta do-
razily do Prahy 28. února 2022. Dív-
ka pochází z města Sumy, které se 
nachází 40 km od hranice s Ruskem. 
Ráno 24. února byla ještě ve škole 
na vyučování a v poledne seděla  
s rodiči v autě a utíkala, aniž by 
věděla kam. Starosta města Sumy 
požádal obyvatele o evakuaci do 14 
hodin, protože pak bude město uza-
vřeno. Když vyjížděli z města, v po-
hraničních vesnicích už byly slyšet 
výbuchy a po ulicích jezdily kolony 
tanků. Rodina chtěla nejprve zůstat 
na západě země, ale otec usoudil, že 
v zahraničí bude bezpečněji. Autem 
jeli na maďarskou hranici, kde je 
otec opustil. Otec dívky se vrátil  
do svého rodného města a vstou-
pil do ozbrojených sil na obranu 
Ukrajiny. 

Rodina byla čtyři dny na cestách  
a nakonec 28. února dorazila do Pra-
hy. Alina nejprve bydlela s matkou 
a sestrou na ubytovně, časem se 
přesunuly na ČZU, kde žijí dodnes.

Alina navštěvovala adaptační 
skupinu, učila se český jazyk na 
letním táboře a nyní je žákyní 8. tří-
dy. Je pilná, cílevědomá a pozitivní 
dívka. Na Ukrajině byla vedoucí 
třídy, výborně se učila, od tří let 
tančila. Dělala si plány do budouc-
na, ale kvůli válce byla nucena vše 
opustit a začít od nuly. Dokázala to. 
Dobře se učí a má mnoho přátel. 
Jak mi Alina řekla, v Praze se jí líbí, 
ale chce se vrátit domů, protože 
tam zůstalo to nejcennější – táta, 
domov, vzpomínky. ~

[Marina Stanko]

ZE SUCHDOLSKÝCH ŠKOL
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Z JEDNÁNÍ RADY

Z RADNICE

Rada MČ na svých zasedáních od 2. 11. 
2022 do 15. 2. 2023 kromě jiného:

~ souhlasila s objednáním zámečnic-
kých a dalších prací na akci „Zahrady 
se hřbitovem u kaple sv. Václava v Pra-
ze-Suchdole“  u spol. ENGINEERING 
BLATNÁ, s.r.o., IČ: 26080362, max. 
cena 177 828,50 Kč bez DPH  a  termín 
dokončení prací do 30. 11. 2022. 

~ souhlasila se smlouvou o výpůjčce 
pozemků 129/1 a 1083/1 v k.ú. Suchdol 
ve vlastnictví a správě HMP č. SML 
197/2022 za účelem vybudování splaš-
kové kanalizace v ul. Na Mírách. 

~ schválila objednávku  na  dovybavení 
nového přívěsného vozíku o prostřed-
ky nutné k výjezdu ve výši 94.380 Kč 
vč. DPH pro Jednotku Sboru dobrovol-
ných hasičů. Dodavatelem vybavení je 
na základě doporučení JSDH a z dů- 
vodu kompatibility s vozíkem firma 
KOBIT, spol. s r.o., IČ: 44792247. 

~ schválila odměny členům Jednotky 
Sboru dobrovolných hasičů dle přílohy 
v celkové výši 200.000 Kč jako ocenění 
práce ve prospěch městské části, na 
údržbě požární techniky i za reprezen-
taci MČ v roce 2022. Odměny budou 
poskytnuty ve formě peněžních darů 
jednotlivým členům JSDH.  

~ souhlasila s předáním nově vybudo-
vaného  veřejného osvětlení v rámci 
stavby „Zahrady se hřbitovem u kaple 
sv. Václava v Praze-Suchdole“ do 
správy HMP. 

~ udělila souhlas s přistoupením  
MČ Praha-Suchdol k veřejné zakázce 
MHMP na poskytování mobilních služeb. 

~ nesouhlasila se záměrem umístit 
na tržní místo na Brandejsově nám. 
stánek s kávou a pečivem z důvodu 
zdvojení stávajících obdobných stánků  
a omezeného celkového prostoru pro 
tržní místa. 

~ po úpravě souhlasila s podáním 
žádosti na MHMP do 24. 11. 2022 na 
aktivity KC Půda v Programu podpory 

aktivit integrace cizinců na území 
hl. m. Prahy. Celkem žádáno v rámci 
Opatření I. - informovanost, vzdělávání 
a soužití o částku 240.000 Kč. 

~ schválila Smlouvu č. 224/2022  
o uměleckém výkonu – Country 
koncert pro setkání jubilantů s Janem 
Vidímem, v ceně 4.000 Kč. 

~ poděkovala organizátorům Čerto-
braní 2022, které proběhlo v sobotu  
3. prosince – suchdolským občanům  
z firem EasyEvent, Panasonic Con- 
nect, Fast ČR, kteří připravili krásný 
videomapping na budovách Suchdol-
ského náměstí, zapůjčili techniku  
a spolupracovali s MŠ a ZŠ na promítá-
ní dětských výkresů. Dále poděkování 
patří vedoucí KCP a suchdolským ha-
sičům, kteří se podíleli na organizaci, 
zapůjčili techniku, postavili vybavení 
a poskytli organizátorům součinnost. 
Rada dále děkuje dobrovolníkům, kteří 
připravili doprovodný čertovský pro-
gram pro děti a zajistili odměny. 

~ poděkovala paní Jindřišce Slabé za 
organizaci setkávání Klubu aktivního 
stáří (KLAS) a paní Zuzaně Kučerové  
za vedení kroniky městské části. 

~ vzala na vědomí stav přípravy rekon-
strukce střech v objektu MŠ Gagarinova 
a souhlasila s objednáním komplexního 
podkladu (v rozsahu odpovídajícímu 
úrovni podkladu pro energetický audit) 
pro zadání projektové dokumentace 
rekonstrukce střechy a dalších tech-
nologických i stavebních opatření na 
úsporu energií u Ing. Zdeňka Zikána,  
IČ: 12982563, č. oprávnění ES u MPO - 
0864, ČKAIT 0701041 za cenu 38 500 
Kč. Návrh opatření musí zahrnovat 
propočet úspor energií po realizací 
navržených opatření a opatření musí 
splňovat podmínky aktuálních a případ-
ně připravovaných dotačních programů 
na realizaci úsporných opatření a dále 
bude předpokládat reálné možnosti 
budoucího využití případných přebytků 
energií v jiných objektech MČ. 

~ vzala na vědomí zprávu OHSOM  
o vyhodnocení nabídek a souhlasila  

s uzavřením předložené nájemní 
smlouvy na byt č. 2 o velikosti 1+1 od  
1. 1. 2023 s panem R. J., který v otevře-
ném výběrovém řízení nabídl nejvyšší 
nájemné - 10.650 Kč za měsíc. 

~ schválila dodatek č. 3 SML 182/2018 
s Českým zahrádkářským svazem  
Na Zavážkách, kterým se rozšiřují  
pronajaté plochy o 3255 m2 za cenu  
15 Kč/m2/rok.  

~ vzala na vědomí, že společnost PVK, 
a.s. stanovila pro splaškovou kanali-
zaci připojenou na ÚČOV v Troji cenu 
stočného od 1. 1. 2023 ve výši 62,76 Kč/
m3 včetně 10 % DPH. Rada schválila 
pro splaškovou kanalizaci připoje-
nou na ČOV Roztoky (provozovanou 
společností Vodovody a kanalizace 
Beroun, a.s., IČ: 46356975) cenu stoč-
ného od 1. 1. 2023 ve shodné výši  
62,76 Kč/m3 včetně 10 % DPH. 

~ s ohledem na místní podmínky ne-
souhlasila s návrhem novely Pražských 
stavebních předpisů, která snižuje 
požadavky na počet parkovacích míst 
požadovaných u nově povolovaných 
staveb. Rada nesouhlasí s vymezením 
zóny 6 a v zóně 8 požaduje zachovat 
koeficient přepočtu vázaného stání 
pro bydlení ve výši 140 % a vázaného 
návštěvnického stání ve výši 100 %. 

~ vzhledem k zahájenému procesu 
prodeje částí bývalého hotelu Galaxie 
rada uložila Ing. Mudruňkovi:   
a) zjistit  aktuální průběh rekolaudace 
stavby případně jiných řízení na sta-
vebním úřadě a neprodleně informo-
vat radu, 
b) informovat stavební úřad Prahy 6, 
že s návrhem rekonstrukce hotelu 
v podobě k 18. 1. 2023 městská část 
zásadně nesouhlasí zejména z důvodu 
zcela nedostatečných parkovacích 
kapacit pro navrhovaný způsob 
užívání. 

~ vzala na vědomí informaci o využívá-
ní pomoci sociálně slabým spoluob-
čanům poskytované v rámci poradny 
v KC a děkuje KC Půda za dosavadní 
činnost v této oblasti. Rada ukládá 
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Z RADNICE

KCP znovu uveřejnit nabídku pomoci 
na financování příspěvku na kompen-
zaci daně z nemovitosti, která bude 
poskytována v souladu s pravidly dle 
usnesení RMČ 73.9 z 20. 5. 2020. 

~ vzala na vědomí vyhodnocení 
výběru dodavatele na provádění tech-
nického dozoru stavby „Výstavba BD 
684“ a souhlasila s uzavřením příkazní 
smlouvy č. 007/2023 s uchazečem 
Targeton s.r.o., IČ 47285265, který 
předložil cenově nejvýhodnější nabíd-
ku a splnil požadavky na kvalifikaci. 
Termín zahájení činnosti 02/2023, 
měsíční odměna za výkon TDS v po- 
žadovaném rozsahu činí 36.300 Kč/
měsíc vč. DPH. 

~ vzala na vědomí, že se do výběro-
vého řízení na akci Údržba zeleně na 
území městské části za daných vstup-
ních podmínek nikdo z oslovených 
dodavatelů nepřihlásil. Rada souhlasí 
s vyhlášením otevřeného podlimitního 
výběrového řízení na následující služ-
by - sekání trávy, sběr listí a likvidaci 
plevele. Předpokládá se víceleté 
poskytováni služeb, hodnotícím kri-
tériem pro výběr uchazeče bude výše 
ceny a zkušenosti s prováděním prací 
a dále budou požadovány reference  
o pracích uchazeče v intravilánu. 

~ poděkovala KC Půda, členům spolku 
Suchdol žije, selkám ze spolku Radost, 
muzikantům a dalším dobrovolníkům 
za přípravu a organizaci tradičního 
Suchdolského masopustu, který se 
konal v sobotu 28. ledna 2023. 

~ souhlasila s objednáním 2 ks zása-
hových obleků pro JSDH Praha-Such-
dol  za cenu 61.818,90 Kč včetně DPH  
u dodavatele GoodPRO, s.r.o.,  
IČ: 64835138. 

~ na základě předloženého vyhodno-
cení nabídek souhlasila se zadáním 
prořezu 17 lip a 1 jasanu na Výhled-
ském náměstí společnosti Stro-
moborci s.r.o. IČ 13964283 za cenu 
172.727 Kč vč. DPH. 

~ souhlasila s podáním žádosti o po-
skytnutí dotace z investiční rezervy na 
rok 2023 pro MČ z rozpočtu HLMP na 
financování souboru staveb technické 
infrastruktury ve výši 15 mil. Kč.

~ po úpravách souhlasila se smlou-
vou o výpůjčce části pozemku parc.č. 
538/1 v k.ú. Sedlec ve vlastnictví HMP 
a správě Technické správy komu-
nikací hlavního města Prahy, a.s. za 
účelem provedení akce s názvem 
„Suchdol – vodovod Na Rybářce“. 

~ uložila OHSOM objednat na základě 
konzultací u Jana Fialy, IČ: 74087517, 
za cenu 45.000 Kč bez DPH  a s ter- 
mínem předání do 31. 3. 2023 studii 
na zřízení okružní křižovatky pomocí 
dopravního značení, s drobnými sta-
vebními úpravami, bez prvků „lego“ ve 
středu křižovatky a v rozsahu stávající  
křižovatky ul. Kamýcká II/241 x  
ul. Internacionální.  

~ vzala na vědomí koncepci rekon-
strukce komunikací Starý Suchdol  
a uložila OHSOM zajistit posouzení ná-
vrhu z hlediska řešení dopravy v klidu, 
pohybu chodců a průjezdu a budoucí-
ho umístění zastávky MHD.

Zastupitelstvo MČ Praha-Suchdol na 
svém jednání dne 19. 1. 2023 kromě 
jiného:

~ schválilo přijetí neinvestiční dotace 
z obdrženého odvodu z VHP a jiných 
technických herních zařízení za období 
1. 6. 2022 – 30. 11. 2022 v celkové výši 
555 tis. Kč určenou na sport, kultu-
ru, školství, zdravotnictví a sociální 
oblast.

~ schválilo rozpočet městské části  
na rok 2023 a rozpočtový výhled na 
léta 2024-2025.

~ schválilo poskytnutí darů v celkové 
výši 570 tisíc Kč následujícím subjek-
tům poskytujícím sociální služby ob-
čanům městské části Praha-Suchdol: 

a) Domov sv. Karla Boromejské-
ho v Řepích (IČ: 65400143) ve výši 
120.000 Kč za účelem zajištění 
možnosti využití lůžek LDN, lůžek 
zdravotně-sociálních a odlehčovacích 
služeb občany městské části,
b) Horizont - centrum služeb pro  
seniory, středisko Diakonie a misie 
Církve československé husitské  
(IČ: 73632813) ve výši 390.000 Kč  
na provoz pečovatelské služby a den-
ního stacionáře v městské části,
c) Domov Sedlec SPMP o.p.s.  
(IČ: 24252999) ve výši 60.000 Kč  
na provoz chráněného bydlení v měst-
ské části Praha-Suchdol.

~ schválilo na základě předložených 
podkladů od sportovních organiza-
cí o činnosti oddílů, počtech členů 
poskytnutí následujících peněžitých 
darů na podporu práce s mládeží tělo-
výchovným organizacím působícím na 
území městské části Praha-Suchdol 
v celkové výši 730.000 Kč:
a) Tělovýchovná jednota Slavoj 
Suchdol, z.s., IČ: 17048290 ve výši 
570.000 Kč,
b) Tělovýchovná jednota Sokol 
Suchdol-Sedlec, IČ: 69060177 ve výši 
160.000 Kč.

~ požádalo z důvodu sjednocení 
majetkové struktury pozemků v nově 
vybudovaném areálu Zahrad se hřbi-
tovem u kaple sv. Václava o svěření 
níže uvedeného nemovitého majetku 
hl. m. Prahy do správy městské části 
Praha-Suchdol:
-  pozemek parc.č. 2217/16, k.ú. Such-

dol o výměře 5.825 m2

-  pozemek parc.č. 2217/19, k.ú. Such-
dol o výměře 68 m2

-  pozemek parc.č. 2217/17, k.ú. Such-
dol o výměře 742 m2

-  pozemek parc.č. 2224/2 k.ú. Such-
dol o výměře 1 968 m2 .

Kompletní zápisy ze zasedání zastupitelstva a rady městské části jsou k dispozici i na stránkách www.praha-suchdol.cz. 
Přečíst si zápis on-line můžete i v místní veřejné knihovně, kde je přístup k internetu zdarma.

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA
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UŽ VÍM, KDE BYDLÍM

Dnešní území Horního Sedlce nepatřilo vždy k naší městské části. Sedlec stejně 
jako Suchdol byly původně samostatné obce u Prahy. Po vzniku Československé 
republiky v roce 1918 se hlavní město začalo rozšiřovat. K 1. lednu 1922 se ku  
Praze připojilo 37 sousedních měst a vesnic, mj. také Sedlec a od 1. 1. 1949 se 
stal součástí Obvodu Praha 6. 

Sedlec a první  
pojmenované ulice

D alší změna nastala o čtyřicet 
let později, v roce 1990 se Pra-
ha členila již na 57 městských 
částí a Sedlec byl zařazen do 
městské části Praha-Suchdol. 

Avšak obyvatelé, zejména Dolního 
Sedlce (území kolem Vltavy), nebyli 
s uspořádáním spokojeni a požádali, 
aby byli připojeni zpět k městské 
části Praha 6. Od 1. ledna 2005 je sou-
částí městské části Praha-Suchdol 
tedy jen tzv. Horní Sedlec.

Dnešní Horní Sedlec, území zhruba 
vlevo od fotbalového hřiště k akcízu,  
byl tedy již od roku 1922 součástí  
Prahy, kde vyrostly tzv. městské 
domy, zatímco vpravo přes silnici  
(v obci Suchdol u Prahy) na Budovci si 
suchdolští drobní živnostníci a dělníci 
stavěli jednoduché přízemní venkov-
ské domky.

Počátkem 20. století převážná 
část území Sedlce podél Vltavy 
byla již silně zastavěna, nacházelo 
se zde několik cihelen, železniční 
trať, nádraží a pro další rozvoj se již 
nedostávalo stavebních pozemků. 
Naopak nad Sedleckými skálami 
bylo spoustu nevyužitého prostoru. 
Na přelomu 20. a 30. let 20. století 
došlo zde tehdy k velké stavební čin-
nosti. Mezi nejstarší domy z té doby 
patří čp. 73–86.

S výstavbou domů vznikla i potřeba 
pojmenovat ulice. Jako jedna z prv-
ních ulic byla v roce 1925 pojmeno-
vána Na Vrchmezí. Název je odvozen 
od polohy ulice na vrchní mezi, neboť 
v okolí se nacházela pole.

V roce 1935 vznikla ulice Při Hrani-
ci. Ta byla pojmenována podle polohy 
na hranici okresu Praha-západ a hl. 
města Prahy. Podle místa se jmenuje 
i další ulice – U Nového Suchdola. 
V té době vznikl i název další ulice – 
Suchdolská. Ale nepředstavujme si 
ulici Suchdolskou tak, jak ji známe 
v současnosti. Jako ulice s domy 
to bylo prakticky jen k dnešnímu 

fotbalovému hřišti. Dále ke škole 
pokračovala jen silnice mezi polem 
a zahradami, kde chodníky nahrazo-
valy jen ušlapané pěšiny,  lemované 
ovocnými stromy. 

V roce 1935 dostala svůj název  
i ulice U Višňovky. Višňovka, neboli 
višňový sad se táhl celou strání od 
ulice Na Rybářce (viz Suchdolské 
listy 4/2021) až k dnešním Mrazírnám. 
Pozůstatky původní višňovky jsou 
k vidění při cestě po nově vybudova-
né stezce vedoucí do Dolního Sedlce 
a zhruba před 2 roky hl. m. Praha zde 
započala s obnovou sadu a vysadila 
tu mnoho nových stromů.

Podle nedalekého lesíka byla 
pojmenována ulice Za Hájem, ta nese 
svůj název již od roku 1938. Těsně po 
válce v roce 1947 vznikla ještě ulice 
Na Pasece, která se nachází v mís-
tech, kde již končila obydlená část  
a dále pokračovaly jen pole, nezales-
něné pozemky a skály. ~

[Z. Kučerová, kronikářka
Zdroj: Wikipedie, archiv,  

Pražský uličník, Historie Suchdola.]

Suchdolská ulice v roce 1942

Ulice Za Hájem v roce 1975 
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Tři, dva, jedna… VEX!
Již v únoru 2020 Ministerstvo 
školství, mládeže a tělovýchovy 
ČR představilo nové pojetí výuky 
informatiky. Výuka na základních 
školách by se měla více zaměřit 
na rozvoj informatického myšlení 
a digitálních kompetencí. Podle 
modernizovaného programu mohly 
školy začít vyučovat už od září 2021, 
nejpozději pak od září 2023.

Naše škola nečekala, ale hned 
konala. V Základní škole Mikoláše 
Alše tedy probíhá nové pojetí výuky 
informatiky již druhým rokem, od-
startovali jsme na začátku školního 
roku 2021/2022.

Do výuky informatiky postupně 
zavádíme další kroky i ve školním 
roce 2022/2023 tak, abychom (dle 
pokynů MŠMT) na prvním stupni od 
září 2023 a na druhém stupni od září 
2024 plně vyučovali podle mo-
dernizovaného programu. Kromě 
uživatelských dovedností pro práci 
se zařízeními a aplikacemi klade-

me důraz na informatické myšlení. 
Žáci se učí pracovat s informacemi 
a rozeznávají důvěryhodné zdroje 
informací. Vedle porozumění princi-
pům digitálních technologií vedeme 
žáky k jejich etickému a bezpeč-
nému využívání, ale také k týmové 
spolupráci. K tomu všemu nám 
kromě navýšené hodinové dotace 
v některých ročnících napomáhají 
také zakoupené pomůcky. Jedná 
se například o robotické třídní sady 
VEX GO s jednoduchými roboty  
s mnoha možnostmi ovládání. 
Mladší žáci pracují přímo s tlačítky 
na těle robota, starší ho ovládají 
pomocí tzv. kodéru. Děti se tak učí 
algoritmizaci a jednoduchým příka-
zům. Do budoucna se těšíme např. 
na práci se sadou robotů Sphero 
BOLT a také s 3D tiskárnou MK3S+ 
PRUSA, která už si v naší odborné 
učebně spokojeně vrní a tiskne prv-
ní zkušební výrobky. Uživatelskou 
znalost kancelářských programů  

a dalších aplikací, práci s informa- 
cemi a získané komunikativní  
a digitální kompetence již pět let 
žáci devátých ročníků prokazují 
mimo jiné také prezentací roční-
kové práce. Celý proces zahrnuje 
tvorbu a tisk ročníkové práce na 
zvolené téma. Postupují podle 
přesně daných podmínek, a to po 
stránce obsahové i formální. Ke své 
ročníkové práci následně vytvoří 
počítačovou prezentaci. Celý pro-
ces je zakončen odprezentováním 
ročníkové práce před spolužáky 
a komisí, která práce hodnotí. 
Prezentace ročníkových prací je 
každoročně jednou ze slavnostních 
událostí, jimiž se naši nejstarší 
žáci pomalu loučí se svou základní 
školou. ~

[Šárka Ábelová,
ZŠ Mikoláše Alše]

ZE SUCHDOLSKÝCH ŠKOL

Zápisy do mateřských škol  
Gagarinova a K Roztokům

praxi jde však ve většině přípa-
dů o pragmatické rozhodování, 
kdy matka musí nastoupit do 
práce a rodina si nemůže dovo-
lit žít z jednoho platu. Nicméně 

v ideálním případě, pokud si rodina 
může dovolit luxus volby, by se měl 
rodič rozhodovat na základě několi-
ka kritérií. 

ZRALOST DÍTĚTE PŘI VSTUPU DO 
MATEŘSKÉ ŠKOLY
V první řadě by měli rodiče zvážit 
psychickou připravenost svého 

dítěte. Některé děti jsou ve třech 
letech připraveny na vstup do 
kolektivu velmi dobře, jiné děti 
mívají průběh adaptačního období 
mnohem těžší. Projevem adaptač-
ních potíží je dlouhodobý pláč, 
nechutenství, vztekání, odmítání 
zapojit se do jakýchkoli školkových 
činností. Letitá zkušenost ukazuje, 
že obecně této psychické a citové 
zralosti dosahují děti až po dosažení 
třetího roku věku, pro děti mladší je 
to většinou mnohem traumatičtější.  
Vřele doporučujeme, abyste v rámci  

pohodového průběhu adaptačního 
období děti nechali hlídat členy širší 
rodiny i přes noc či víkend, zúčast-
ňovali se akcí, kde budou děti muset 
projevit větší míru samostatnosti.

Vedle psychické a citové zra-
losti musí dítě dosáhnout určité 
míry samostatnosti v sebeobsluze. 
Předně nesmí nosit pleny (ty by se 
neměly používat ani na odpolední 
odpočinek, jak se mnohdy, zvláště 
u chlapečků, děje), ale musí si umět 
dojít na toaletu. Musí umět zvládat 
základní komunikaci s jiným dospě-

V

Vstup dítěte do mateřské školy je významnou a do jisté míry předělovou událostí v ži-
votě malého človíčka. Dochází hned k několika zlomovým událostem, jako je vstup do 
většího kolektivu vrstevníků, dlouhodobější odtržení od rodiny a pravidelný kontakt 
s dalším dospělým, s učitelkou, s učitelem. Je tedy na rodičích, kteří své dítě dobře 
znají, aby posoudili zralost a připravenost svého potomka na tento životní krůček. 
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lým, umět si říci o své potřeby. Pro-
to již nesmí používat dudlík, s čímž 
jsme se již také setkali. Dále by dítě 
mělo zvládnout základy oblékání 
– poznat, že kalhoty patří na nohy 
a tričko na tělo. Dítě by nemělo če-
kat, až je dospělý oblékne, ale mělo 
by mít snahu se samo oblékat. Je 
jasné, že nebude zvládat zapnout 
zip, knoflíky či zavázat tkaničky.  
K sebeobsluze patří také schop-
nost dítěte se samo najíst lžící, 
příbor přibude postupně do čtvr-
tého roku věku. Rodiče dítěti velmi 
prospějí, když se doma konzumuje 
co nejpestřejší a rozmanitá strava – 
ovoce, zelenina, různé pomazánky, 
tmavé pečivo, omáčky, luštěniny, 
různá masa včetně ryb, polévky 
atd. Všechny tyto druhy potravin 
jsou běžnou součástí jídelníčku  
v mateřské škole. Doporučujeme 
omezit sladká jídla a dobroty (někdy 
podávané jako náhražka za plno-
hodnotné jídlo) na minimum. Když 
odmyslíme různé alergie a zdra-
votní problémy, tak zde platí stará 
dobrá pravda – jez vše, co dostaneš 
na talíř. 

Dítě by mělo mít i přiměřenou 
fyzickou zdatnost, tedy by rodi-
če měli využívat naši přirozenou 
schopnost chůze. Dítě by se 
nemělo vozit do školky na kočár-
ku či autem. Uvědomujeme si, že 
u školky K Roztokům je doprava 
autem pro některé rodiče možná 
jistou pracovní nezbytností, ale  
i tak zvažte její každodenní nutnost. 
Osobně si vždy klademe otázku, zda 
musíme jet autem? Říkáme sami 
sobě při každém použití auta, zda 
je to nezbytnost, nebo jen lenost? 
Pravidelná chůze či jízda na kole je 
nejlepší každodenní výchovný tré-
nink ke zdravému životnímu stylu 
i dobrému zdraví, a navíc své okolí 
zbytečně neobtěžujeme hlukem 
a zplodinami. V této souvislosti si 
můžeme připomenout slova jedné 
kamarádky na vozíčku – ty můžeš 
chodit pěšky.

TERMÍNY A PRŮBĚH ZÁPISŮ
V obou mateřských školách se 
konají zápisy na nový školní rok 
2023/2024 v úterý a středu 2.–3. 
května 2023 od 14:00 do 17:00 hod. 

Podrobné podmínky pro zápis dětí 
do mateřských škol jsou uveřejněny 
na internetových stránkách: www.
msgagarinova.cz a www.mskrozto-
kum.cz. K zápisu si rodiče donesou 
svůj občanský průkaz, rodný list 
dítěte, vyplněnou Žádost o přijetí 
do MŠ a Evidenční list, které jsou 
ke stažení na webových stránkách 
školek. Na žádosti je nutné mít 
potvrzení od dětské lékařky, že dítě 
má všechna potřebná očkování.  
Stačí, aby k zápisu dorazil jeden 
se zákonných zástupců dítěte. 
Dítě může přijít s rodičem, ale není 
to bezpodmínečně nutné, jedná 
se o administrativní úkon. V MŠ 
K Roztokům je účast dětí vítána, 
neboť obdrží i dárek na přivítanou. 
Pokud rodič žádost nedonese, tak ji 
spolu s evidenčním listem dostane 
při zápisu. Následně je rodič musí 
vyplnit a nechat potvrdit dětským 
lékařem. Žádost a evidenční list 
musí rodiče doručit osobně nebo 
poštou do příslušné mateřské školy 
do pátku 20. května 2023. Každé 
dítě při zápisu dostane přidělené 
evidenční číslo, pod kterým bude 
na internetových stránkách školky 
uveřejněno rozhodnutí o přijetí, či 
nepřijetí dítěte do mateřské školy. 
Následně budou písemná rozhod-
nutí předána rodičům osobně na 
schůzce či rozeslána poštou. Těší-
me se na viděnou při zápisech.

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ  
V MŠ GAGARINOVA
Ve středu 25. dubna 2023 v 16:00 
proběhne v mateřské škole Gagari-
nova den otevřených dveří. Zájemci 
se mohou dostavit před ředitelnu 
v budově Hvězdička (situační plány 
jsou u obou vchodů do areálu ma-
teřské školy). Na schůzce se dozví 
základní informace o mateřské 
škole a rodičům budou zodpově-
zeny případné dotazy. Součástí 
setkání bude pro případné zájemce 
komentovaná prohlídka budov  
a zahrady mateřské školy. 

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ  
V MŠ K ROZTOKŮM
Po telefonické (606 474 458) či 
e-mailové (mskroztokum@seznam.cz) 
dohodě můžete MŠ spolu s vašimi 

dětmi navštívit v průběhu března a 
dubna.

ODKLAD ŠKOLNÍ DOCHÁZKY
Nemáme přesnou statistiku ani 
výsledky jakéhokoliv poctivého 
průzkumu, ale je zřejmé, že počty 
odkladů školní docházky spíše 
stoupají, než klesají. Pro příští škol-
ní rok bychom ve školce Gaga- 
rinova mohli mít i 10 až 15 dětí,  
v MŠ K Roztokům 5 dětí s odkladem 
školní docházky. O odkladu školní 
docházky nerozhoduje pedagog, 
ten pouze přichází s doporučením.  
Následně se rodič musí rozhod-
nout, zda toto doporučení zváží  
a navštíví příslušné instituce. Důvo-
dy odkladu bývají různé, ale často 
se jedná o sociální nezralost, logo-
pedické významné nedostatky či 
výrazná grafomotorická nezralost, 
tedy dovednosti nutné pro zvlád-
nutí školního učiva, jako je psaní či 
čtení. V praxi to vypadá tak, že dítě 
je výrazně nesmělé, často plačti-
vé, nemá zafixované držení tužky, 
nedokáže namalovat jednoduchý 
obrázek, např. domeček, výrazně 
špatně mluví, nezvládá jednodu-
ché logické úkoly. K tomu mohou 
přistoupit zvláštnosti typu ADHD, 
mentální retardace, autismus či 
smyslové poruchy.

JAK POSTUPOVAT PŘI ODKLADU 
ŠKOLNÍ DOCHÁZKY? 
Rodič se musí objednat do Peda-
gogicko-psychologické poradny na 
Praze 6 (www.ppp6.cz), kde může 
čekat na termín delší dobu, proto je 
nutné jednat co nejdříve. Následně 
musí navštívit dětskou lékařku. 
Pokud psycholožka i pediatrička 
shledají důvody k odkladu školní 
docházky, vydají kladné doporu-
čení. Toto doporučení rodič doručí 
ředitelce základní školy, která 
vystaví Rozhodnutí o odkladu školní 
docházky. Toto rozhodnutí musí ro-
dič co nejdříve doručit i ředitelce/
řediteli mateřské školy. ~

[Jaroslava Barková Hešíková  
a Stanislav Zelený] 
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MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

MOŽNOST VYUŽITÍ SLUŽEB DOMOVA V ŘEPÍCH
Pokud potřebujete využít pro své blízké léčebnu dlouhodobě nemocných, můžete se 
obrátit na Domov sv. Karla Boromejského (www.domovrepy.cz), kterému městská 
část přispívá na lůžko pro své občany. Kromě LDN nabízí Domov také odlehčovací 
pobytové služby, které můžete využít, pokud dlouhodobě pečujete o osobu se sníže-
nou soběstačností a víte, že např. dva týdny se nebudete moci o tuto osobu starat. 

Pro prvotní informace o Domově napište na e-mail: poradenstvi@domovrepy.cz 
nebo můžete ve všední dny mezi 8. a 16. hodinou zavolat na telefon: 770 142 020.  
Se žádostí o přijetí se obraťte na sociální pracovnice v Domově: 
Bc. Kateřina Aubrechtová (katerina.aubrechtova@domovrepy.cz)  nebo 
Mgr. Petra Kornienková (petra.kornienkova@domovrepy.cz).

V dnešní složité době, kdy na většinu domácností dopadá 
růst cen energií a tím právě i nákladů na bydlení, je jakáko-
liv finanční pomoc v domácnosti velmi vítána.

Od 1. 1. 2023 se změnila pravidla pro žadatele a konečně 
jsme od České správy sociálního zabezpečení obdrželi 
kladná vyjádření v podobě paušální platby příspěvku na 
bydlení. 

Jak říká pan J. H., kterému je již přes 90 let: „Sám bych 
sepsání žádosti a k tomu příslušných formalit jen těžko 
zvládl. Jsem proto velmi rád, že jsem se mohl obrátit na 
Komunitní centrum Půda, kde mi se vším pomohli a i se 
mnou na úřad ČSSZ osobně zašli.“      

Také panu J. F., kterému jsme pomohli se sjednocením 
všech potřebných dokumentů, byla žádost v lednu kladně 
vyřízena.

Pokud nevíte a stále váháte, zda si říci o pomoc, nebo je 
pro vás vyplňování žádosti příliš složité, přijďte za námi do 
KC Půda – 4. patro suchdolské radnice. 

Rádi vám poradíme, sjednotíme doklady, objednáme, 
případně i osobně doprovodíme na úřad ČSSZ na Praze 6.

Jsme tu pro vás. ~

[Martina Lenertová, 
komunitně-sociální pracovnice]

Příspěvek na bydlení – má smysl si zažádat...

PORADNA SOCIÁLNÍ A FINANČNÍ POMOCI
Nabízíme bezplatné poradenství komunitně-sociální pracovnice Martiny Lenertové v KC Půda na radnici.  

Poradíme s vyplněním žádosti, přípravou dokumentů, objednáme na úřad, případně zjistíme jiné možnosti  
pomoci, kde se o dávky žádá apod. 

PŘÍSPĚVEK NA BYDLENÍ, ENERGIE, DĚTI 

Konzultace: osobní návštěva v KC Půda - ÚTERÝ, STŘEDA, ČTVRTEK od 9 do 12 hodin
nebo dle domluvy - tel.: 222 361 435, e-mail: m.lenertova@praha-suchdol.cz



29

SU
C

H
D

O
LS

K
É

 L
IS

TY
1/2023

PRO CHYTRÉ HLAVY

Luštění a hry se soutěží
 

Milí čtenáři Suchdolských listů,
jarní a pololetní prázdniny jsou tytam a my už netrpělivě vyhlížíme Velikonoce. Pojďte si s námi zpří-
jemnit čekání a trochu si zaluštit. V prvním letošním čísle jsme pro vás připravili cestovatelskou osmi-
směrku, po jejímž vyřešení se dozvíte pointu výchovné rady: 

„Učte své děti, že neúspěch je... “    

Dále jsme pro vás připravili několik šachových úloh, které naleznete na straně 17. Jako obvykle, dvě 
šachové úlohy jsou pro zábavu a jedna C-01/23 je soutěžní. Budeme se těšit na vaše řešení na e-mailu 
sachy.prahasuchdol@gmail.com, a to nejpozději do 17. dubna 2023 do 17 hodin. Nejúspěšnější řeši-
tel(é) od nás obdrží poukázku v celkové hodnotě 600 Kč do suchdolské drogerie U Hrocha.

Šachovou úlohu z minulého čísla správně vyřešili tři čtenáři – Jiří Erban, Jiří Fišer a Alex Bernášek. 
Všichni jmenovaní našli několik výherních kombinací, které začínaly tahem Vxg6. Všem výhercům moc 
gratulujeme! Správná řešení k úlohám A a B z tohoto čísla a kompletní řešení soutěžní úlohy z minulé-
ho čísla (C-04/22) najdete na straně 6.

Přejeme vám hodně úspěchů a spoustu zábavy při luštění.

[Kateřina Dušková a Félix Galán Fernández]

ANKARA, DAKAR, 

EGYPT, FINSKO,  

HARARE, CHARTÚM, 

KÁHIRA, KANADA, 

KEŇA, KLIP, LIMA, 

LOTYŠSKO, LUBLAŇ, 

MANILA, MAROKO, 

MONTEVIDEO, NAIROBI, 

OTTAWA, PERU,  

RABAT, RIGA, SÚDÁN,  

TURECKO, URUGUAY, 

ZIMBABWE

ATELIÉR BYTOVÉHO TEXTILU - od 1. 4. 2023 ote-
víráme ateliér v Šáreckém Údolí 79/42 (zastávka  
autobusu Žežulka). Prodáváme dekorační látky, 
ubrusy, prostírání a povlečení. Šijeme na zakázku 

záclony, závěsy, roletky, garnýže vč. montáže.  
Již 20let oblékáme okna, jezdíme za klienty.  
Odborné poradenství a návrhy. 
www.rachevo.cz, tel.: +420 739 076 500

ŘÁDKOVÁ INZERCE:
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Osobní konzultace

Nutriční poradna ČZU

CO VÁM MŮŽEME NABÍDNOUT?

Měření tělesného složení

Analýzu vašeho jídelníčku

Jídelníčky na míru

Využijte naše služby přes QR KÓD, nebo nám napište
na: nutricniporadnaczu@gmail.com

SLEVA 20 %
PRO

OBYVATELE 
SUCHDOLE

KÓD: SUCH20

V SUCHDOLSKÝCH  
LISTECH MŮŽE BÝT  

I VÁŠ INZERÁT
Ceny od 900 Kč bez DPH (ceník na webu MČ) 

Příjem inzerce: tel. 222 361 419
redakce@praha-suchdol.cz

INZERCE
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PŘIJĎTE DO LR FYZIO 
A SPOLEČNĚ VÁS DÁME DO POŘÁDKU!

• POMOC PŘI BOLESTECH PÁTEŘE CHRONICKÝCH I AKUTNÍCH
• SPORTOVNÍ FUNKČNÍ FYZIOTERAPIE – KOMPENZAČNÍ CVIČENÍ
• CVIČENÍ NEJEN PRO DĚTI PŘI VADNÉM DRŽENÍ TĚLA/SKOLIÓZE
• PODIATRIE – DIAGNOSTIKA CHŮZE, BOLESTI NOHOU A ŘEŠENÍ JEJICH OBTÍŽÍ
• STÉLKY FORMTHOTICS 
• REHABILITACE PO OPERACI KLOUBŮ 
• MASÁŽE REZERVAČNÍ SYSTÉM NA WWW.LR-FYZIO.CZ

 TEL. +420 777 343 050 NEBO E-MAIL: OBJEDNAVKY@LR-FYZIO.CZ
KAMÝCKÁ 131/10 PRAHA 6-SUCHDOL (VSTUP Z UL. LYSOLAJSKÁ)

NABÍDKA PRÁCE

Katedra tělesné výchovy České zemědělské univerzity v Praze hledá

šikovného kolegu / 
kolegyni do recepce KTV.
Pracoviště: KTV ČZU Praha 6 - Suchdol („bazén“)

Požadavky:  spolehlivost  ochota pracovat ve směnném režimu

Nabízíme: pracovní poměr / dohoda  částečný / plný pracovní úvazek fyzicky nenáročnou práci   zaměstnanecké výhody ČZU (stravenky, 13. plat...)  mzdové podmínky dle vnitřního mzdového předpisu ČZU

Kontakt:  ing. Petr Diviš, tel.: 603 556 971, e-mail: divisp@ktv.czu.cz

CZU_KTV_SL_04-2019_86x126_gray.indd   1 25.10.2019   19:47:55

zivot_jako_hra_SL_04-2019_86x126_gray.indd   1 30.10.2019   11:11:08

Děkujeme Vám za přízeň v roce 2019. 
Přejeme Vám v roce 2020 hodně pohody, 
zdraví, štěstí a úspěchů.

Budeme velice potěšeni, 
když se na nás budete 
i nadále obracet s důvěrou 
ohledně vašich daní 
a účetnictví.

Účetnictví Daniela s.r.o.

Účetnictví Daniela s. r. o.  
Vám nově nabízí tyto služby od roku 2020:

*  Poskytujete ubytovací služby  
přes Airbnb či Booking.com? 
Pomůžeme Vám s registrací na ŽÚ a FÚ k těmto daním 
(z příjmů fyzických osob, k přidané hodnoty neboli 
DPH a k registraci EET). Každý měsíc za vás vyhotovíme 
příslušné výkazy pro finanční úřad.

*  Poradenství ohledně EET včetně výběru 
vhodné registrační pokladny

*  Pomoc při registraci k EET včetně 
zastupování na příslušném finančním úřadě

*  Zpracování přiznání z příjmů fyzických osob 
i pro občany Slovenské republiky podle 
slovenských zákonů. 

Dále Vám zpracujeme:
*  přiznání k daním fyzických osob za rok 2019
*  přehledy zdravotního a sociálního pojištění 

za rok 2019

KONTAKT:

GSM:    +420 728 795 790
e-mail:  ucetnictvi-daniela 

@seznam.cz
www.ucetnictvi-daniela.cz

NÁVRHY A REALIZACE
Steindesign 

• dispoziční řešení interiéru (bytů, RD, komerčních prostor) 
• celkový koncept interiéru 
• návrh stylu, barev interiéru i nábytku 
• půdorysy, 2D pohledy, 3D vizualizace 
• zajištění realizace rekonstrukce/stavby  
• autorský dohled při realizaci projektu 
• konzultace, poradenství  

731 449 092 
petra@steindesign.cz 
www.steindesign.cz 

Kompletní zpracování interiéru, od návrhu až po realizaci 

tel.: 773 59 89 40, 721 85 61 03
info@egytagroup.cz, www.egytagroup.cz

EGYTA „SPLNÍME VAŠE SNY“

STAVBY 
NA KLÍČ

PVC, ALU OKNA, 
DVEŘE A ZIMNÍ 
ZAHRADY

FASÁDY:
REALIZACE, 
OPRAVY

STÍNÍCÍ 
TECHNIKA

REKONSTRUKCE
BYTŮ A DOMŮ

PŮJČOVNA
A PRONÁJEM 
LEŠENÍ 
A PŘÍVĚSNÝCH 
VOZÍKŮ
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RazítkaRazítkaRazítkaRazítka

www.powerprint.cz
Sleva platí jen pro objednávky on-line.

Ob�e�n���� on-���� 
se ���v�u 20 %, 
v��ve��ět� ��o�ně
na S���d��e.

S�E��
20 %

Plastová a hliníková okna v té nejlepší kvalitě 
n zimní zahrady  n rolety, žaluzie 
n servis a seřízení oken n sítě proti hmyzu
n okenní parapety PVC, ALU
n zednické práce n hodinový manžel
n garážová vrata  n markýzy 

SLEVA 58 % na kompletní 
dodávku rekonstrukce oken!
Budyňská 17/3a, Praha-Suchdol | mobil: 773 598 940 
e-mail: info@damaokna.cz | www.damaokna.cz

AKČNÍ 
SLEVA 
58 %

ZÁMEČNICTVÍ
 zabezpečení bytů a domů  systém generálního klíče 
 výroba plotů a brán na elektrický pohon + zábradlí 

montáž dveřního a okenního kování 
 výroba mosazného kování  zakázková výroba 
 oprava starých zámků soustružnické práce 

 kovovýroba  otevíraní zabouchnutých dveří bytů 
DOPRAVA PO SUCHDOLE ZDARMA

Zdeněk Plešner ml., tel.: 602 196 366
Kamýcká 814/125, Praha-Suchdol 

e-mail: zdenek.plesner@repasekovani.cz
www.repasekovani.cz

ZDENĚK PLEŠNER ml.

DÁMSKÁ A PÁNSKÁ  
MANIKÚRA A PEDIKÚRA

MASÁŽE

KOSMETOLOGIE

ÚPRAVA OBOČÍ

PRODLUŽOVÁNÍ ŘAS

DÁMSKÁ A PÁNSKÁ DEPILACE

BRANDEJSOVO NÁMĚSTÍ 433/7, PRAHA-SUCHDOL
tel.: +420 603 994 995

e-mail: INFO@SALONAURORA.CZ
WWW.SALONAURORA.CZ

SLEVA 

10 %
PRVNÍ SEZNÁMENÍ

na všechny  
služby

otevírací doba: PO–SO 8.00–21.00

č
Š

ř š ř

RáMOVáNÍ 

OBRAZ
�

Otevírací doba:
Po 9 – 12 / 14 – 18 
Út 9 – 12
St ZAVŘENO
Čt 9 – 12 / 14 – 17 
Pá 9 – 12 / 14 – 17 
So + Ne ZAVŘENO

Volejte či pište v případě nepřítomnosti
nebo mimo otevírací dobu.
Pracujeme mimo dílnu.
Děkujeme za pochopení 
a těšíme se na spolupráci.

+420 608 001 372
ramysuchdol@gmail.com

• Rámování
• Napínání plátna
• Alu rámy a zrcadla
• Paspartování
• Restaurování a čištění obrazů
• Renovace rámů
• Zlacení, stříbření
• Prodej obrazů a grafiky
• UV skla muzeální kvality
• Patina
• Laminace

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6

RáMOVáNÍ 

OBRAZ
�

• Rámování
• Napínání plátna
• Alu rámy a zrcadla
• Paspartování
• Restaurování obrazů
• Renovace rámů

• Zlacení, stříbření
• Prodej obrazů a grafiky
• UV skla muzeální kvality
• Patina
• Laminace

+420 608 001 372
ramysuchdol@gmail.com

Otevírací doba:
Po 9 – 12 / 14 – 18 
Út 9 – 12
St ZAVŘENO
Čt 9 – 12 / 14 – 17 
Pá 9 – 12 / 14 – 17 
So + Ne ZAVŘENO

Volejte či pište v případě nepřítomnosti
nebo mimo otevírací dobu.

Pracujeme mimo dílnu.
Děkujeme za pochopení 

a těšíme se na spolupráci.K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

Zákl. š
kola

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

Zákl. š
kola

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

Zákl. š
kola

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

 zimní zahrady  

 rolety

  sít roti hmyzu

 okenní parapety PVC, ALU

 zednické práce  gará ová vrata 

 mark zy

Budy ká 17/3a, Praha-Suchdol |
e-mail: info@damaokna.cz | www.damaokna.cz
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Roderik Hyrman
603 456 275
roderik@hyrman.cz 
www.realitni-asistent.cz

Spolehlivý realitní makléř

Do našeho dobrého 
kolektivu přijmeme 

kadeřnici 
/kadeřníka 
na HPP i zkrácený úvazek či brigádu.

Zájemci, kontaktujte nás  
na telefonních číslech: 
604 272 379 (Marie Plassová), 
603 516 975 (Daniela Langerová).

Kadeřnictví

Kamýcká 126/8, Praha-Suchdol 
tel: 220 920 499

OVOCNÁŘSKÁ FARMA

PRODEJ  
JABLEK

NABÍZÍME VÁM KVALITNÍ ČESKÁ JABLKA
25 let tradice, široký sortiment, nízké ceny

Jablka bez chemického ošetření na uskladnění
přepravky 6,5 kg, 10 kg a 13 kg

od 9,- Kč/kg
PRODEJ SUCHDOL 
Brandejsovo náměstí:

ne
dě

le 8. 3., 22. 3., 
5. 4., 19. 4. 2020

10.00–11.00 hod.
• JABLKA: Bohemia, Šampion, Rubín, 
Golden Delicious, Jonagold, Idared…
 • VČELÍ MED • ČESKÝ ČESNEK

• BRAMBORY • CIBULE NA USKLADNĚNÍ 
• OVOCNÉ MOŠTY bez chemické konzervace: 
jablečný, hruškový, rybízový, jahodový, višňový

Jezdíme 
za každého počasí!  Tel.: 724 321 870

Díky spojení aktivit dvou silných 
a úspěšných pojišťoven nabídneme 
klientům nejširší produktové portfolio, 
ještě kvalitnější služby, lepší dostupnost 
a rychlejší likvidaci pojistných událostí.

Pro zajímavější nabídky pojištění 
se zastavte u nás na pobočce.

VÁŠ PORADCE
Jaroslav Pařík, M 603 830 878 
jaroslav.parik@generaliceska.cz

Brandejsovo nám. 1, Praha 6 – Suchdol

Suchdolská 
pobočka 
v novém kabátu!

Zástupce Generali Distribuce a.s.,  
dceřiné společnosti Generali České pojišťovny a.s.

LÉKÁRNA HOROMĚŘICE
přijme magistru/magistra 

na plný či zkrácený úvazek.

 Otevírací doba Po–Pá 8–17,  
10 min od metra Bořislavka.

 Příjemné pracovní prostředí v menším
kolektivu, adekvátní platové ohodnocení  

a řada benefitů.
 Očekáváme spolehlivost a vstřícnost  

k pacientům. 

Info na tel.: 604 258 893 nebo
pište na: info@lekarna-horomerice.cz
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–   

SMART BAMBINO
program pro rozvoj 
dětského myšlení

MENSA NTC LEARNING
 školka

   
  

ZÁPISY DO JESLÍ A ŠKOLKY probíhají v průběhu celého roku.
DC MLÁĎÁTKA jesle a školka: 

Kamýcká 716/93, Praha 6 - Suchdol |  +420 731 218 267 | www.skolkamladatka.cz

MONTESSORI

INZERCE


